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Listopad ve škole

Historie vánoček

Poslední letošní
setkání seniorů

Druhý sousedský
SWAP

Sport v listopadu

Mgr. Zdeněk Turek  

Rozpočet zahrnuje, kromě jiných, 
financování těchto hlavních 

záměrů: 

Víceúčelové hřiště s parkovištěm 

Vodovodní přivaděč Čekanice – 
Chotoviny (odhadujeme zahájení sta- 
vebních prací ve druhé polovině ro- 
ku 2025, dokončení do 30. 6. 2027) 

Nákup cisternové automobilové 
stříkačky (dle smlouvy bude cister-
na dodána do konce března 2025)  

Nový vodovodní a kanalizační řad
v ulici Ve Dvoře

Opravu fasády staré nádražní bu-
dovy

Druhou část oprav prádelny na 
Polánce

Obnovu hrobu vězňů z transportu
smrti                                                                     

Opravu podlahy ve školní kuchy-
ni a staticky narušené zdi ve skle-
pě MŠ (opravy budou provedeny o 
velkých prázdninách, v roce 2024 
neprovedeno z důvodu potřeby sta-
vebního povolení)
V průběhu roku mohou být některé
další akce doplněny na základě vý-
voje příjmů a výdajů obecního roz-
počtu.

Ročník XXXII. Číslo 12 Prosinec 2024 ZDARMA

Vážení spoluobčané, 
na 11. zasedání Zastupitelstva 
obce Chotoviny, které se konalo 
ve čtvrtek 21. listopadu 2024, byl 
schválen rozpočet naší obce na 
rok 2025.  
Rozpočet obce Chotoviny na rok
2025 je koncipován jako rozpo-
čet schodkový. Obsahuje finan-
ční prostředky na běžný chod 
obce, opravy a významnou část 
rozpočtu tvoří investice.

Rozpočet obce na rok 2025 schválen

P
F
2025

Schodek rozpočtu bude uhrazen z výsledku hospodaření
z předchozích let. Nemusíme si tak půjčovat žádné peníze.

Obecní úřad Chotoviny spolu s redakcí Listů ChotovinskaObecní úřad Chotoviny spolu s redakcí Listů Chotovinska

            přeje            přeje

            Vám všem pohodové Vánoce            Vám všem pohodové Vánoce

            a do nového roku hodně štěstí,            a do nového roku hodně štěstí,

            spokojenosti a  především pevné zdraví.            spokojenosti a  především pevné zdraví.

Obecní úřad Chotoviny spolu s redakcí Listů Chotovinska

            přeje

            Vám všem pohodové Vánoce

            a do nového roku hodně štěstí,

            spokojenosti a  především pevné zdraví.

77 200 000,– Kč
45 529 500,– Kč

6 810 000,– Kč
24 660 500,– Kč

200 000,– Kč
94 596 000,– Kč
41 522 250,– Kč
53 073 750,– Kč

Příjmy 
  daňové příjmy 
  nedaňové příjmy 
  dotace 
  kapitálové příjmy  
Výdaje 
  běžné výdaje  
  kapitálové výdaje 

Schodek rozpočtu 17 396 000,– Kč
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/pokračování na str. 4/

–	Sbor	dobrovolných	hasičů	Chotoviny
Sdružení	hasičů	Čech,	Moravy	a	Slezska

Hasičskýples

dne 1.	února	2025 od 20 hodin
v kulturním domě v Chotovinách.

který se bude konat za podpory
Obecnıh́o úřadu Chotoviny

srdečně zve na

K tanci a poslechu bude hrát
hudební skupina 

Bohatá tombola a občerstvení.
MIX

Františka Vaňka

Třídění je hračka, když víme, jak na to! Jak 
naložit s vytříděným obalovým odpadem, 
poradí recyklační značky a samolepky na 
barevných kontejnerech.
Jak je to u nás a proč třídit? 

Nápojový karton
… známý jako krabice na mléko, džusy 
nebo víno. Vhazují se do kontejnerů různých
barev a tvarů, ale vždy označených oranžo-
vou nálepkou, případně do oranžových pytlů.
Záleží na tom, jak má obec systém sběru 
nápojových kartonů nastavený.
Na nápojových kartonech
jsou tyto značky:

Za OÚ Chotoviny Hana Heřmánková

Nápojové kartony je potřeba před vytříděním
řádně sešlápnout. Nemusejí se vymývat, sta-
čí pořádně vyprázdnit, při delším skladová-
ní v domácnosti doporučujeme vypláchnutí 
malým množstvím vody. Nevadí na nich ani 
plastová víčka.
Do nádob na nápojové kartony nepatří „měkké“
sáčky, například od kávy a různých potravin 
v prášku. Neodhazujeme sem ani nápojové 
kartony obsahující zbytky nápojů a potravin.
Nápojové kartony obsahují cca 75 % kvalit-
ního papíru.
Věděli jste, že přibližně 30 000 ks vytřídě-
ných prázdných nápojových kartonů stačí ke 
stavbě 1 rodinného domu?

Kovy

Čím dál častěji se v ulicích objevují i šedé 
nádoby na třídění kovových obalů. Určeny 
jsou především na sběr plechovek a drob-
nějšího kovového odpadu. Mnohde se sbí-
rají společně s plasty či nápojovými karto-
ny (viz návodná samolepka na kontejneru).
V některých obcích lze sbírat kovy do pytlů. 
Hlavním místem pro sběr většiny kovových 
odpadů stále zůstávají sběrné dvory a výkup-
ny druhotných surovin, kde za ně dostaneme
i peníze. Někde je sběr kovů
řešen i formou mobilních
svozů známých jako „železná
sobota“ nebo „železná neděle“.
Do kontejnerů na kovy patří drobnější kovo-
vý odpad, který lze skrz otvor bez problémů 
prostrčit. Typicky prázdné plechovky od ná-
pojů a konzerv, kovové tuby, alobal, kovové 
zátky, hřebíky, šroubky, kancelářské spon-
ky a další drobné kovové odpady.
Do sběrných dvorů lze kromě těchto men-
ších odpadů odvážet i další kovové odpady: 
trubky, roury, plechy, hrnce, vany, kola a dal-
ší objemnější předměty.
Do kontejnerů na ulici nepatří plechovky od 
barev a jiných nebezpečných látek, tlakové 
nádoby se zbytky nebezpečných látek, ani 
domácí spotřebiče a jiná vysloužilá zařízení 
složená z více materiálů. Tyto druhy odpadů 
se třídí ve sběrných dvorech samostatně. 
Nepatří do nich ani těžké nebo toxické kovy, 
jakou jsou olovo či rtuť. Samostatnou ka-
pitolu pak tvoří autovraky, jež převezmou
a doklad o ekologické likvidaci vystaví na 
vrakovištích.
1 kg vytříděného hliníku ušetří 8 kg bauxitu 
a 4 kg pomocných chemických látek, navíc do-
jde ke snížení spotřeby elektřiny cca o 14 kWh.

A pokračovat budeme příští měsíc...

Ze zasedání Zastupitelstva obce Chotoviny
Zápis a usnesení z 11. zasedání konaného dne 21. listopadu 2024 od 19 hodin
v zasedací místnosti Obecního úřadu v Chotovinách
Přítomni:  Mgr. Bětíková, p. Filip, p. Hrstka,
p. Jordák, Ing. Junová, Mgr. Mendel, p. Moos,
PaedDr. Němec, p. Otradovcová, p. Pěkný, 
Mgr. Pražák, Mgr. Sochůrková, Mgr. Turek,
Mgr. Vítovcová, MgA. Volfová
Ověřovatelé: Mgr. Irena Bětíková,
PaedDr. Jaroslav Němec
Zapisovatelka: Zuzana Sumerauerová
Zahájení: v 19:02 hodin
Program:
1. Kontrola usnesení z 10. ZO, informace 

starosty 
2. Střednědobý rozpočtový výhled na rok 

2026 a rok 2027
3. Rozpočet obce Chotoviny na rok 2025
4. Obecně závazná vyhláška obce č. 2/2024

o místním poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství (navýšení po-
platků)     

5. Cena pitné vody v roce 2025 a její další 
vývoj

  6. Obecně závazná vyhláška obce č. 1/2024
  o místních poplatcích

  7. Odměna místostarostovi
  8. Pozemky
  9. Rozpočtová opatření provedená RO
10. Rozpočtové opatření č. 17/2024
11. Pověření RO k provádění rozpočtových

  opatření v závěru r. 2024
12. Pověření RO k provádění rozpočtových

  opatření od 1.1.2025
13. Dotace na víceúčelové hřiště
14. Zpráva kontrolního výboru 
15. Diskuse

Jednání zahájil pan starosta Mgr. Zdeněk 
Turek. Přivítal přítomné a konstatoval, že 
zastupitelstvo bylo řádně svoláno a je usnáše-
ní schopné. Přítomna je nadpoloviční větši-
na zastupitelů. Pan starosta navrhuje, aby se
dnešní jednání řídilo uvedeným programem.
Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Program byl schválen.

Pan starosta navrhuje, aby diskuse a hla-
sování probíhalo ke každému bodu zvlášť.
Hlasování: Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Zapisovatelkou pan starosta pověřuje Zuzanu
Sumerauerovou.
Ověřovateli zápisu pro 11. zasedání Zastupi-
telstva obce Chotoviny pan starosta pověřu-
je Mgr. Irenu Bětíkovou a PaedDr. Jaroslava 
Němce.

1. Kontrola usnesení z 10. ZO, informace 
starosta
Zápis a usnesení z 10. zasedání Zastupitel-
stva obce Chotoviny byly ověřeny panem 
Milošem Filipem a panem Denisem Pěkným.
Do zápisu bylo možno nahlédnout na obec-
ním úřadě. Proti zápisu a usnesení nebyly 
vzneseny námitky, a je proto považován za 
schválený.
Pan starosta podal tyto informace o dění
v obci:
    Žádost o dotaci na nákup komunální tech-
niky z programu MAS Krajina srdce byla 
doporučena k financování.

Třídění odpadů v ČR – 1. část
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Mgr. Zdeněk Turek

STŘÍPKY Z OBCE

12/2024

   Stanoviště tříděného odpadu u nádraží bylo 
vybaveno novými kontejnery.

   Pokračují práce na odstranění drobných staveb
a nepořádku u staré nádražní budovy.

   Při zimní údržbě chodníků nám letos pomůže 
univerzální traktůrek.

   V Jeníčkově Lhotě jsme obnovili cca 0,4 ha lesa.

Se stále se zvyšujícími náklady na 
provoz obecního vodovodu a kana-
lizace je nutné postupně navyšovat 
i ceny vodného a stočného. Zastu-
pitelstvo obce tak na svém listopa-
dovém zasedání odsouhlasilo zvý-
šení ceny pitné vody o 7,– Kč, cena 
stočného se pro příští rok nezvyšo-

Vážení spoluobčané, další rok je téměř za námi a jsou tu vánoční svátky, krásný čas rodinných setkání, 

radostí z dárků, čas porozumění, slibů a předsevzetí. Přeji Vám, abyste letošní Vánoce strávili

v kruhu Vašich nejbližších – rodiny, přátel, těch, které máte rádi. 

Do nového roku 2025 Vám přeji všechno nejlepší, hodně zdraví, dobré nálady,

životního optimismu a hlavně vzájemné tolerance a porozumění. 

                                                             Ať se nám v Chotovinách dobře žije. Mgr. Zdeněk Turek, starosta obce 

Dne 1. 12. 2024 jsme opět rozsvítili stromeček na Polánce. Rok 
od roku se nám navyšuje počet účastníků (letos téměř 40 lidí), což
mne moc těší a motivuje tuto již tradiční sešlost opakovat znovu. 
Letos nás nezahřál jen svařák, ale i nová tepelná lampa, která nám 
pobyt venku prodloužila. Děkuji všem zúčastněným za skvělé 
občerstvení, které každý donesl. Mám velkou radost z toho, že se 
nám Polánka pomalu rozrůstá a soudržnost lidí (jak pamětníků, 
tak nově příchozích) se více a více prohlubuje. Přeji všem krásné 
Vánoce a do nového roku 2025 jen to nejlepší!

Změna ceny pitné vody na přelomu roku

3vala. Konečná cena pitné vody proto od 1. 1. 2025 bude 68,32 Kč/m  
3včetně 12% DPH, cena stočného zůstává 28,- Kč/m  včetně 12% DPH.

Odběratelům pitné vody se tak opět o pár korun zvýší fakturace v 
aktuálním zúčtovacím období. Proto Vám opět nabízíme možnost 
nahlásit stav Vašeho vodoměru k 31. 12. 2024. Stav vodoměru 
můžete oznámit e-mailem, SMSkou, MMSkou, zprávou či fotkou 
přes WhatsApp, případně telefonicky (poplatky.ou@chotoviny.cz; 
734 578 549, 381 284 570), a to od 1. do 10. ledna 2025. Po tomto 
datu se již k nahlášeným stavům nebude přihlížet.
V příštím roce bychom také chtěli spustit dálkový přístup k Vašim 
údajům o odběrech a fakturaci, kde byste kdykoliv měli přehled o 
Vašem odběrném místě a kam byste již mohli stav vodoměru k da-
nému datu pohodlně zadat (podobné dálkové přístupy již znáte od 
poskytovatelů energií nebo mobilních operátorů).

Hana Heřmánková, OÚ Chotoviny

L.Kotrlíková
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Vážení občané,
žádám Vás, abyste neparkovali vozidla 

na komunikacích. Znemožňujete tím 
zimní údržbu, vývoz popelnic

a riskujete i poškození Vašeho vozidla.   
       Děkuji za pochopení.

Zdeněk Turek, starosta obce

Ze strany církve jsme zatím nebyli infor-
mováni o postupu řešení celkově zanedba-
ného stavu církevního majetku v naší obci. 
Církev v současné době hledá způsob opra-
vy kostelní věže. Oprava oplechováním byla 
ze strany památkářů zamítnuta.    

Obec obdržela rozhodnutí o poskytnutí
dotace na vodovodní přivaděč z Čekanic do
Chotovin ve výši cca 37 milionů korun.

Rada obce schválila finanční dar na pořá-
dání lampionového průvodu 2024.

Rada obce schválila úklid a odstranění
neevidovaných staveb na pozemku 141/8 
v Červeném Záhoří (kolem staré nádražní 
budovy). 

Rada obce schválila smlouvu o výpůjč-
ce mezi obcí Chotoviny a paní Vendulou 
Krejčovou. Předmětem výpůjčky jsou pro-
story v kulturním zařízení Řevnov.

Rada obce schválila vnitřní směrnici č. 
VS-1/2024 pro evidenci veřejných zakázek
a zadávání veřejných zakázek malého roz-
sahu obcí Chotoviny.

Rada obce schválila vytvoření jednoho 
dělnického pracovního místa ve spolupráci
s Úřadem práce v Českých Budějovicích. 

Rada obce vzala na vědomí informaci o 
zahájení řízení o žádosti udělení souhlasu
s provozováním zařízení ke sběru odpadů
umístěné na parcele č.132/29 v k. ú. Červe-
ném Záhoří.  

Rada obce vzala na vědomí návrh plá-
novací smlouvy, kterou zaslala společnost 
Rota Group (výstavba průmyslového areálu 
Chotoviny – sever). Rada obce zopakovala 
požadavek na posouzení záměru dle zákona 
– velká EIA.

Rada obce schválila návrh rozpočtu obce
Chotoviny na rok 2025. 

Rada obce schválila navýšení poplatku 
za svoz odpadu z 650 Kč na 850 Kč za po-
platníka.

Rada obce schválila návrh střednědobé-
ho rozpočtového výhledu obce Chotoviny 
na roky 2026 – 2027.

Rada obce schválila od 1. 1. 2025 cenu 
3vody 61 Kč/m  bez DPH. 

/pokračování ze str. 2/

/pokračování na str. 5/

Rada obce schválila koupit do školní ku-
chyně novou myčku a škrabku na brambory.  

Rada obce vzala na vědomí zápis ze 4. a 
5. zasedání kontrolního výboru.

Rada obce schválila nájemní smlouvu
mezi obcí Chotoviny a paní D. Š. Předmětem 
nájmu je byt v budově školy, ul. Osvobození 
č. p. 47.

Rada obce schválila nové členy Školské 
rady Základní školy a Mateřské školy Cho-
toviny, okres Tábor – pí. Jiřinu Bartoňovou, 
pí. Ivanu Novotnou a p. Zdeňka Turka.
Stavební práce:

Byl dokončen projekt „Optimalizace doby 
dozvuku sportovní haly v Chotovinách“.

Byla dokončena oprava povrchu komu-
nikace v ulici Pod Lesem včetně příčných 
žlabů na odvod dešťové vody.
Mgr. Vítovcová požádala obec o poskytnu-
tí vnitřních směrnic pro evidenci veřejných 
zakázek a zadávání veřejných zakázek ma-
lého rozsahu obcí Chotoviny č. VS-1/2017
a VS-1/2024. 
Pan starosta přislíbil, že tyto směrnice bu-
dou zaslány všem zastupitelům a všem čle-
nům kontrolního výboru.
Usnesení č. 178/2024/Z11
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zápis a 
usnesení z 10. zasedání zastupitelstva obce 
ze dne 22. srpna 2024 a informace starosty 
o činnosti obce.
Výsledek hlasování: Pro 15, proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
2. Střednědobý rozpočtový výhled na rok 
2026 a rok 2027 – dle zákona č. 557/2004 
Sb., kterým se mění zákon č. 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpoč-
tů, ve znění pozdějších předpisů a novely zá-
kona č. 140/2006 Sb., mají obce povinnost 
sestavovat střednědobý výhled na 2-5 let.
Z tohoto důvodu předkládá rada obce střed-
nědobý výhled na rok 2026 a rok 2027. 
Návrh střednědobého výhledu na rok 2026
a rok 2027 je nedílnou součástí materiálů
a usnesení.
Usnesení č. 179/2024/Z11
Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý 
výhled obce Chotoviny na rok 2026 a rok 
2027, který je nedílnou součástí materiálů
a usnesení.
Výsledek hlasování: Pro 11, proti 0, zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 180/2024/Z11
Zastupitelstvo obce ruší usnesení č. 120/2023/
Z06, který byl schválen rozpočtový výhled 
obce Chotoviny na rok 2025 a rok 2026.
Výsledek hlasování: Pro 11, proti 0, zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato.
3. Rozpočet obce Chotoviny na rok 2025
– rozpočet obce je zásadní dokument, který 
určuje rozvoj a směr obce v daném kalendář-
ním roce. Rozpočet obce Chotoviny na rok
2025 je koncipován jako rozpočet schodkový.
Návrh rozpočtu vychází z příjmů a výdajů
výkazu Fin 2-12 M k 31. 10. 2024. Příjmy
ve výši 77.200.000 Kč, výdaje ve výši 
94.596.000 Kč, financování ve výši 
17.396.000 Kč. Schodek rozpočtu bude kryt
z výsledku hospodaření předchozích let ve 
výši 17.396.000 Kč. Součástí rozpočtu na 

rok 2025 jsou příjmy sociálního fondu ve 
výši 90.000 Kč a výdaje sociálního fondu ve 
výši 90.000 Kč označené odděleně číslem 
organizace 10.
Návrh rozpočtu obce Chotoviny na rok 2024
byl projednán finančním výborem, který ho 
doporučil ke schválení. Rozpočet obce byl
řádně vyvěšen na úřední desce obce Cho-
toviny.
Dotaz zastupitelky Mgr. Vítovcové
V rozpočtu jsou významné investiční akce, 
které si zaslouží detailnější představení.
Ráda bych věděla, proč zastupitelé nedosta-
li podklady k projektu dříve, aby bylo možné 
diskutovat jeho podobu a priority. Proč je
upřednostňováno hřiště pod hřištěm, a ne
jiné projekty ze strategického plánu obce, 
jako např. čistička odpadních vod?
Také postrádáme odpovědi na otázky, kdo 
bude hřiště provozovat, jak bude fungovat 
ve spojení s fotbalovým areálem, a komu bu-
de sloužit. Zmenšení hřiště údajně zname-
ná, že bude sloužit primárně škole. Proč ne-
byly tyto otázky projednány s veřejností, kte-
rá o projekt projevila zájem, a proč zastu-
pitelé nemají informace o aktuálním stavu 
příprav a schvalování? Podobně u projektu 
napojení na vodárenskou soustavu JVS – 
občané jiných obcí byli informováni, ale my 
nevíme, co tento projekt znamená pro Cho-
toviny.
Odpověď starosty:
Nepovažoval jsem zaslání kompletního pro-
jektu za důležitou informaci. Projekt zcela
odpovídá veřejně projednané a schválené 
studii. Zastupitelé i veřejnost mají všechny 
potřebné informace. Nechápu tuto připo-
mínku.                                                                 
Rozhodnutí zařadit hřiště do plánu na rok 
2025 vychází ze strategického plánu obce, 
projekt je zcela připravený k realizaci. Způ-
sob provozování hřiště není zatím rozhod-
nutý. V minulých letech jsme velkou pozor-
nost a hodně financí věnovali opravám ko-
munikací, kanalizací, pitné vodě. Vedle toho 
je nutné dělat projekty, které zlepšují životní 
podmínky našich občanů.   
MgA. Volfová upozorňuje:
Konečný projekt nebyl zveřejněn, přestože 
starosta přislíbil, že jeho finální verze bude 
poskytnuta zastupitelům. Ptá se, proč pro-
jekt není dostupný na webu obce, aby se 
občané Chotovin mohli seznámit s jeho po-
dobou. Podobné projekty, například návrh na
chodníky v centru obce, by měly být online 
zveřejňovány automaticky. Publikace na 
webu by neměla být problém.
Zároveň navrhuje, aby se předešlo nedostat-
ku informací, pravidelně zveřejňovat zápisy 
z jednání rady obce. Občané by tak měli 
přehled o přijatých usneseních a mohli by 
se dotazovat pouze na detaily. Nezveřejňová-
ní těchto informací je dlouhodobý problém,
na který opakovaně upozorňuje.
Odpověď starosty:
Dokončený projekt nám byl dodán před ně-
kolika dny a zastupitelům byl zaslán na požá-
dání v elektronické podobě. Projekt vychází 
z projednané a schválené studie, která byla 
na webových stránkách uveřejněna.
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/pokračování ze str. 4/

/pokračování na str. 6/

Dále proběhla diskuse:
Oprava nádražní budovy
Byla diskutována nutnost investice 2 mil. Kč
do opravy fasády, včetně zateplení a obnovy 
omítky, s cílem zachovat historický charak-
ter budovy. Zazněly pochybnosti, zda je tato 
investice smysluplná vzhledem k dalším plá-
novaným opravám. Byla zmíněna možnost 
protihlukových opatření kvůli projíždějícím 
vlakům, avšak budova není určena k bydle-
ní, což tato opatření omezuje.
Napojení na vodárenskou soustavu JVS
Byly probírány plánované etapy projektu, ná-
klady na administraci, výběrové řízení a bu-
doucí provozování vodovodního přivaděče. 
Stavba je klíčová pro rozvoj obce, přivaděč 
musí být dokončen do 30. 6. 2027. Splnění 
podmínek dotace bude provedeno v roce 
2029. Po splnění všech podmínek může obec
dostat další miliony korun od Jihočeského 
vodárenského svazu. Diskuze se vedla o mož-
ném zvýšení ceny vody a potřebě lepší infor-
movanosti občanů.
Usnesení č. 181/2024/Z11
Zastupitelstvo obce schvaluje schodkový 
rozpočet obce Chotoviny na rok 2025. 
Příjmy ve výši 77.200.000 Kč, výdaje ve 
výši 94.596.000 Kč, financování ve výši 
17.396.000 Kč. Rozpočet je schválen v pa-
ragrafovém znění jako schodkový. Schodek 
je kryt zapojením výsledku hospodaření
z minulých let ve výši 17.396.000 Kč. Sou-
částí schváleného rozpočtu na rok 2025 jsou
příjmy sociálního fondu ve výši 90.000 Kč a 
výdaje sociálního fondu ve výši 90.000 Kč, 
označené odděleně číslem organizace 10. 
Sestavení rozpočtu vychází z příjmů a výda-
jů výkazu FIN-2-12 M k 31. 10. 2024, který 
je součástí návrhu rozpočtu na rok 2025. 
Výsledek hlasování: Pro 11, proti 2, zdržel se 2.
Usnesení bylo přijato.
4. Obecně závazná vyhláška obce č. 2/
2024 o místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství (navýšení poplat-
ků) – místní poplatek za svoz komunálního 
odpadu je v současné době v naší obci 650 Kč
na poplatníka či nemovitost bez trvalého 
pobytu (platí od 1.1.2023).
Dle odhadu dosáhnou skutečné náklady za 
„svoz popelnic“ na jednoho poplatníka či ne-
movitost v roce 2024 částky 998 Kč. Dopla-
tek na jednoho poplatníka, který musí uhradit
obec, je tedy 348 Kč. Celkový doplatek obce 
pak bude činit přibližně 768.800 Kč. Vzhle-
dem k tomu, že i v příštím roce dojde k na-
výšení nákladů za „svoz popelnic“ (zvyšuje 
se poplatek za ukládání odpadu na skládku z 
1.250 Kč/t na 1.500 Kč/t) a nelze vyloučit 
ani vyšší náklady na samotný svoz, doporu-
čuje rada obce navýšit poplatek na 800 Kč 
na jednoho poplatníka či nemovitost bez 
trvalého pobytu.
Nedílnou součástí zápisu a usnesení jsou 
přílohy: návrh OZV č. 2/2024 o místním po-
platku za obecní systém odpadového hospo-
dářství, přehled doplatků obce za občana 
nebo nemovitost, sazba poplatků za ukládá-
ní odpadu na skládku, porovnání množství 
odpadů v letech 2020 – 2023 a Odpadové 
hospodářství – přehled za rok 2023.

Na zasedání byla řešena otázka zhoršující se
situace s odpady v obci. Upozornilo se na 
nevhodné umístění kontejnerů, které se čas-
to nacházejí na nedůstojných místech, na-
příklad v blízkosti zastávek. Diskutovalo se 
také o potřebě zlepšit infrastrukturu pro sběr
odpadního textilu, jehož množství výrazně 
roste.
MgA. Volfovou bylo doporučeno zvážit spo-
lupráci s neziskovými organizacemi, které 
se specializují na redukci odpadu a mohou 
nabídnout odborné poradenství či projekty 
na zlepšení odpadového hospodářství.
Zazněly názory, že aktuální systém třídění a 
využití sběrného dvora občany dostatečně 
motivuje k odpovědnému nakládání s odpa-
dy. Nicméně bylo zdůrazněno, že snižování 
množství odpadu je komplexní problém, je-
hož řešení vyžaduje regulaci na státní úrov-
ni. Očekává se, že objem odpadu bude na-
dále spíše růst.
Usnesení č. 182/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje
Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2024 o míst-
ním poplatku za obecní systém odpadové-
ho hospodářství s účinností od 1. 1. 2025.
Výsledek hlasování: Pro 14, proti 0, zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.
5. Cena pitné vody v roce 2025 a její další 
vývoj – z důvodu potřeby stanovení ceny 
vodného a stočného pro následující období 
01/2025 – 12/2025 předkládáme kalkulaci
cen pro vodné a stočné. Cena byla stanove-
na zejména z těchto ukazatelů: nákladů na 
výrobu a distribuci vody v roce 2024, nákla-
dů na odvod odpadních vod v roce 2024, 
udržovacích prací (obnovující opravy) v roce
2024, předpokladu fakturované srážkové vo-
dy v roce 2025, fakturace vodného a stočné-
ho v roce 2024 a spotřeby vody v roce 2024.
Na základě provedeného výpočtu se zahrnu-
tím výše zmíněných výdajů je celková cena 

3vody kalkulována na 92,76 Kč/m  a cena 
3stočného na 31,30 Kč/m . Rada obce do-

3poručuje zvýšit cenu vodného na 61 Kč/m  + 
3DPH a cenu stočného ponechat na 25 Kč/m

+ DPH. Nárůst ceny vodného představuje 

11% nárůstu celkových výdajů za vodné.
V případě 4 členné rodiny se tak bude jednat 
zhruba o 864 Kč bez DPH ročně (při normo-

3vané spotřebě 36 m /osoba/rok). Pro samo-
statně žijící osobu to pak bude nárůst o cca 
216 Kč bez DPH/rok. Poslední zvýšení ceny 
vodného proběhlo k 1. 1. 2023, kdy se cena

3vody zvýšila ze 49 Kč na 54 Kč/m .
Na základě požadavků paní zastupitelky 
Ing. Hany Junové byl vypracován předběž-
ný odhad ceny vody po připojení na JVS. Ve 
výpočtech byly zohledněny jak vlastní nákla-
dy a odpisy na přivaděč, tak vlastní náklady 
na provoz sítě, bylo vycházeno z dat pro rok 
2025. (Veškeré níže uváděné ceny jsou bez 
DPH).
Plně obnovující cena vody pro rok 2025 je

3stanovena na 92,76 Kč/m . (Z důvodu pláno-
vaných investičních akcí na vodovodní sí-
ti v následujících v letech, byly přesunuty 
finance z obnovy do investic a v kalkulaci 
byly ponechány jen běžné náklady na obno-
vu, které se počítají do ceny vody).
Plně obnovující cena v následujících letech 
po dokončení investičních staveb (bez přiva-
děče) a provádění obnovy dle plánu obno-
vy vodovodu a kanalizace se tak bude prav-

3děpodobně pohybovat okolo 130 Kč/m . 
(Cena je kalkulována bez navýšení ceny pod-
zemní vody ze strany státu).
Plně obnovující cena po připojení na JVS je 

3nyní kalkulována na 142 Kč/m . Cenu znač-
ně ovlivňuje nárůst ceny vody předané, kdy

3JVS za poslední 2 roky zdražila ze 17 Kč/m  
3na 25 Kč/m . Později se pozitivně do koneč-

né ceny vody promítnou zisky z vody, kterou
budeme předávat dalším obcím (Stoklasná 
Lhota, Košín, Sudoměřice), nyní však nelze 
určit, kdy to bude, a tak výše uvedená cena 
představuje cenu bez těchto zisků.
Usnesení č. 183/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje od 

31. 1. 2025 cenu pitné vody na 61 Kč/m  + DPH 
3a cenu stočného na 25 Kč/m  + DPH.

Výsledek hlasování: Pro 15, proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
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6. Obecně závazná vyhláška 
obce č. 1/2024 o místních po-
platcích – obec nevlastní žádné 
vhodné pozemky k vyhrazení tr-
valého parkovacího místa pro 
nákladní automobil, a tak rada 
obce doporučila toto vyhrazení
z vyhlášky o místních poplatcích
zcela vypustit. Dále rada obce 
doporučila zvýšit roční paušální 
sazbu za vyhrazení parkovacího 
místa pro osobní automobil, pro-
tože sazba zdaleka neodpovídá 
nákladům, které by bylo nutné 
vynaložit na vyhrazení trvalého 
parkovacího místa.
Usnesení č. 184/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje Obecně závaznou vy-
hlášku č. 1/2024 o místních po-
platcích s účinností od 1. 1. 2025.
Výsledek hlasování:
Pro 15, proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

7. Odměna místostarostovi
– odměnu ve výši 30.000 Kč za 
rok 2024 navrhuje rada obce pa-
nu Janu Jordákovi za plnění úko-
lů nad rámec jeho „pracovní do-
by“. Jde o úkoly provozní (např. 
snižování ztrát ve vodovodní sí-
ti), ale i úkoly v přípravě nových 
projektů (vodovodní přivaděč, ví-
ceúčelové hřiště, čistírna odpad-
ních vod).

Usnesení č. 185/2024/Z11
Zastupitelstvo obce schvaluje od-
měnu ve výši 30.000 Kč místo-
starostovi obce panu Janu Jordá-
kovi za práce na projektu vodo-
vodního přivaděče.
Výsledek hlasování:
Pro 11, proti 0, zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato.
8. Pozemky
– koupě podílů pozemků parc. 
č. 132/56 a 132/179 k. ú. Červe-
né Záhoří – paní J. K. nabídla ob-
ci odkup podílů pozemku parc.
č. 132/56, ostatní plocha, komu-

2nikace o celkové ploše 2.099 m ,
kde se nachází účelová komu-
nikace ÚK9 ve vlastnictví obce
a pozemku parc. č. 132/179,
ostatní plocha, komunikace o cel-

2kové ploše 536 m , kde se na-
chází místní komunikace 18c ve 
vlastnictví obce. Paní J. K. na-
bízí k odkupu podíl o velikosti 
1/21 z každého pozemku za ce-
nu 1 Kč za podíl. Rada obce na 
svém zasedání koupi schválila. 
Usnesení č. 186/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje koupi podílu o veliko-
sti 1/21 pozemku parc. č. 132/
56 k. ú. Červené Záhoří za cenu 
1 Kč/podíl a koupi podílu 1/21 
pozemku 132/179 k. ú. Červené 
Záhoří za cenu 1Kč/podíl. 
Celkem tedy za 2 Kč.

Výsledek hlasování: Pro 15, 
proti 0 zdržel se 0. 
Usnesení bylo přijato.
– záměr prodeje částí pozemku 
parc. č. 1041/2 k. ú. Sedlečko
u Chotovin – paní E. M. podala 
žádost o odkup částí pozemku 
parc. č. 1041/2, ostatní plocha, 
ostatní komunikace o celkové 

2ploše cca 75 m . Paní E. M. je 
vlastnicí sousední nemovitosti
a přilehlých pozemků. Na mapce
označená červená část o ploše 

2cca 30 m  je připlocena a slouží 
jako zpevněná plocha pro par-
kování, druhou modrou část o 

2ploše cca 45 m  si osázela zele-
ní a pravidelně ji udržuje. 
Rada obce na svém zasedání
žádost posoudila s doporuče-
ním odprodat paní E. M. pouze 
připlocenou část pozemku o plo-

2še cca 30 m  a druhou plochu 
ponechat ve vlastnictví obce. 
Rada obce navrhuje prodat při-
plocenou část pozemku za cenu 

2650 Kč/m .
Usnesení č. 187/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny
schvaluje záměr prodeje části 
připloceného pozemku parc. č. 
1041/2 k. ú. Sedlečko u Choto-

2vin o ploše cca 30 m  za cenu 
2650 Kč/m .

Výsledek hlasování:
Pro 15, proti 0 zdržel se 0. 
Usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 188/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny
neschvaluje záměr prodeje části
pozemku parc. č. 1041/2 k. ú.
Sedlečko u Chotovin o ploše cca

245 m .
Výsledek hlasování:
Pro 15, proti 0 zdržel se 0. 
Usnesení bylo přijato.
– koupě pozemku st. p. 43 k.ú. 
Červené Záhoří – Správa želez-
nic, státní organizace stanovila 
v dopise ze dne 13. 8. 2024 č. j. 
24231/2022-SŽ-GŘ-O3 (17)
konečnou cenu pozemku st. p. 
43 k. ú. Červené Záhoří, o jehož 
koupi obec požádala, jelikož je
vlastníkem stavby č. p. 37 stojí-
cí na tomto pozemku.
Pro další postup v řízení je nut-
né odsouhlasit ZO kupní cenu, 
která byla stanovena na částku 
198.000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 189/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje kupní cenu pozemku 
st. p. 43 k. ú. Červené Záhoří ve 
výši 198.000 Kč bez DPH dle 
dopisu č.j. 24231/2022-SŽ-GŘ-
O31(17).
Výsledek hlasování:
Pro 15, proti 0 zdržel se 0. 
Usnesení bylo přijato.

9. Rozpočtové opatření prove-
dená Radou obce Chotoviny
– rozpočtové změny č. 13/2024,
č. 14/2024, č. 15/2024 a č. 16/
2024 schválená radou obce jsou
součástí materiálů.
Usnesení č. 190/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny
bere na vědomí rozpočtová opa-
tření provedená radou obce č. 13/
2024, č. 14/2024, č. 15/2024 a 
č. 16/2024, která jsou nedílnou 
součástí materiálů a usnesení.
Výsledek hlasování:
Pro 11, proti 0 zdržel se 4. 
Usnesení bylo přijato.
10. Rozpočtové opatření
č. 17/2024 – v rozpočtovém
opatření jsou navýšeny finance
o 460.000 Kč na nákup více-
účelového traktůrku a sníženy
finance o 660.000 Kč na odhluč-
nění sportovní haly. Financová-
ní se vrací zpátky do rezervy.
Usnesení č. 191/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny
schvaluje rozpočtové opatření č. 
17/2024 jehož návrh je nedílnou 
součástí tohoto zápisu a usne-
sení.
Výsledek hlasování:
Pro 11, proti 0 zdržel se 4. 
Usnesení bylo přijato.
11. Pověření rady obce k pro-
vádění rozpočtových opatření 
v závěru roku 2024 – v závěru 
roku může nastat situace, kdy 
bude ještě nutné zaplatit někte-
ré platby, které přesahují pláno-
vaný rozpočet a zaúčtovat někte-
ré platby na položky, dle rozpoč-
tové skladby, proto se navrhuje 
přijmout toto usnesení.
Mgr. Vítovcová reaguje na ná-
vrh, že v závěru roku mohou 
vzniknout platby přesahující plá-
novaný rozpočet, a upozorňuje, 
že v usnesení by měl být sta-
noven konkrétní limit pro tyto 
platby. 
Usnesení č. 192/2024/Z11
Zastupitelstvo obce pro období 
od 22. 11. 2024 do 31. 12. 2024 
pověřuje Radu obce Chotoviny 
provedením rozpočtových změn
nad rámec pověření rady obce 
ze dne 22. 12. 2016, usnesení
č. 180/2016/Z12.
Výsledek hlasování:
Pro 11, proti 4, zdržel se 0
Usnesení bylo přijato.
12. Pověření rady obce k prová-
dění rozpočtových opatření od
1. 1. 2025 – Podle § 102 odst. 2
písm. a) zákona o obcích může 
rada obce provádět rozpočtová
opatření, která mění závazné
ukazatele schváleného rozpočtu, 
avšak pouze v rozsahu vymeze-
ném zastupitelstvem obce.

/pokračování ze str. 5/

/dokončení na další straně/
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Z důvodu efektivního a pružného 
řízení chodu obce navrhuje rada
obce, aby zastupitelstvo obce po- 
věřilo radu obce prováděním roz- 
počtových opatření následovně:
1) ve výdajích do 600.000 Kč

na paragraf, do celkové výše
1.000.000 Kč celkem na roz-
počtové opatření

2) v příjmech neomezeně
3) dále ve výdajích, které jsou

účelově určené a označené úče-
účelovým znakem, popř. ná-
strojem a zdrojem do výše 
přijaté účelově určené dotace.

Diskuse
MgA. Volfová připomínkuje, že 
rada obce přijímá rozhodnutí, 
ale usnesení není zveřejňováno 
veřejnosti. Je proti izolovaným 
opatřením a doporučuje pravi-
delně zveřejňovat zápisy z jed-
nání rady obce pro lepší transpa-
rentnost a efektivní fungování 
obce.
Paní Otradovcová navrhuje, aby 
rozpočtová opatření byla před-
ložena finančnímu výboru k pro-
jednání a schválení před tím, než
je schválí rada obce.
Mgr. Vítovcová upozorňuje, že 
rozpočtová opatření musí být v 
souladu se zákonem a že finan-
ční výbor má právo kontrolovat 
efektivnost vynaložených pro-
středků. Dále by se měl zabývat 
otázkou, zda je rozpočtový scho-
dek pro obec přiměřený, a měl 
by se také zaměřit na kontrolu 
výdajů na stavbu víceúčelového 
hřiště a zhodnotit, zda jsou in-
vestice hospodárné.
Předseda finančního výboru 
Mgr. Pražák odpověděl, že se
FV sešel a vyjádřil se k návrhu 
rozpočtu a jeho hlavním inves-
ticím.
Mgr. Vítovcová upozornila, že 
finanční výbor je nástroj zastu-
pitelů, a pokud zastupitelé bu-
dou mít pochybnosti o správno-
sti nákupů nebo investic, mohou
výbor pověřit prověřením.
Usnesení č. 193/2024/Z11
Zastupitelstvo obce pověřuje od
1. 1. 2025 Radu obce Chotoviny 
prováděním rozpočtových opa-
tření v tomto rozsahu:
1) ve výdajích do 600.000 Kč

na paragraf, do celkové výše 
1.000.000 Kč celkem na roz-
počtové opatření

2) v příjmech neomezeně
3) dále ve výdajích, které jsou 

účelově určené a označené 
účelovým znakem, popř. ná- 
strojem a zdrojem do výše 
přijaté účelově určené dotace.

Výsledek hlasování:
Pro 11, proti 4, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

Usnesení č. 194/2024/Z11
Zastupitelstvo obce ruší k 31.12.
2024 usnesení č. 180/2016/Z12
o provádění rozpočtových opa-
tření radou obce.
Výsledek hlasování:
Pro 11, proti 0, zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato
13. Dotace na víceúčelové hřiště
– Obec Chotoviny chce na vý-
stavbu Multifunkčního hřiště v 
Chotovinách podat žádost o do-
taci od Národní sportovní agen-
tury. Výše dotace dosahuje vý-
še až 70% s uznatelných nákla-
dů. Pro potřeby dotace je nutné 
schválit dofinancování zbylé část-
ky z rozpočtu obce Chotoviny 
zastupitelstvem obce.
Usnesení č. 195/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje dofinancování akce 
„Multifunkční hřiště Chotoviny“
z dotační výzvy NSA z vlastních 
finančních zdrojů obce.
Výsledek hlasování:
Pro 12, proti 0, zdržel se 3.
Usnesení bylo přijato.
14. Zprávy Kontrolního výboru 
obce Chotoviny – Zastupitelé
obdrželi Zápis ze 4. zasedání
kontrolního výboru ze dne 30. 5. 
2024 a Zápis z 5. zasedání kon-
trolního výboru ze dne 19. 6. 
2024.
Pan Jordák předložil zápis z pra-
covního jednání v Liderovicích 
ze dne 26. 11. 2021, kde byla 
obec informována, že Úřad pro 
zastupování státu pronajme a ná-
sledně prodá pozemky vlastní-
kům přilehlých nemovitostí. 
Mgr. Vítovcová reagovala jmé-
nem kontrolního výboru a uved-
la, že výbor obdržel dopis od 
Úřadu pro zastupování státu.
Nám jako kontrolnímu výboru 
byl podnět pro prošetření stíž-
nosti doručen od obecního úřa-
du se značným zpožděním. Na-
vrhla, aby zastupitelstvo uložilo 
povinnost obci zprávy včas pře-
dávat a zajistit, že podněty vý-
bory obdrží například nejpozdě-
ji do 15 dnů od jejich doručení.
Pan starosta sdělil, že skutečno-
sti uvedené ve stížnosti vysvětlil
stěžovateli v dopisu s tím, že po-
kud i po tomto vysvětlení bude 
trvat na prošetření, bude jeho
stížnost kontrolnímu výboru pře-
dána. Stěžovatel na dopis ne-
reagoval, takže celou záležitost 
považoval za vyřízenou. I tak se 
omluvil a konstatoval, že se již
k prodlevám docházet nebude, 
podněty a stížnosti budou výbo-
rům předávány okamžitě.
Mgr. Vítovcová shrnula jednání
o pozemcích v Liderovicích a vý-
sledek šetření kontrolního výboru.

Ing. Málková sdělila, že pozem-
ky obci k prodeji nabídnuty ne-
byly, pouze bylo sděleno, že po-
zemky poskytnou dvěma vlast-
níkům přilehlých nemovitostí.
Usnesení č. 196/2024/Z11
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
bere na vědomí Zápis z 4. zase-
dání kontrolního výboru ze dne 
30. 5. 2024 a Zápis z 5 zasedání 
kontrolního výboru ze dne 19. 6.
2024.
Výsledek hlasování:
Pro 11, proti 0, zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 197/2024/Z11
Zastupitelstvo obce ukládá sta- 
rostovi obce zajistit předávání
písemností určených výborům
ve lhůtě do 15 dnů od jejich do-
ručení.
Výsledek hlasování:
Pro 4, proti 10, zdržel se 1.
Usnesení nebylo přijato.
15. Diskuse
Proběhla diskuze o následujících
tématech:
– vysílač na posílení signálu v 
Chotovinách:
Obec obdržela smlouvu od po-
skytovatele stožáru na zajištění 
lepšího mobilního signálu. Byly
podány připomínky k návrhu 
smlouvy a nyní se čeká na vy-
jádření poskytovatele.
– ubytovny pro agenturní pra-
covníky:
Byla otevřena otázka, jak se obec 

staví k ubytovnám pro agenturní 
pracovníky. Téma je pro Choto-
viny důležité, protože obec se
aktivně zapojila do podpory Ukra-
jiny a její občané projevili soli-
daritu. V současnosti do situace 
vstoupily agentury, které využí-
vají pracovníky. Bylo navrženo, 
aby se obec spojila s neziskový-
mi organizacemi a nepodporo-
vala agentury, které zprostřed-
kovávají pracovní sílu a zajišťují 
i jejich ubytování. Doporučuje
se také zaměřit na osvětu mezi 
obyvateli obce.
Pan starosta ukončil zasedání 
zastupitelstva v 21:39 hodin.
Zápis byl vyhotoven dne 26. 11.
2024. Zapisovatelka:

Zuzana Sumerauerová

Rádi bychom touto 
cestou poděkovali 

chotovinským hasičům 
za jejich rychlou

a profesionální pomoc 
při hašení požáru 

naší garáže.
Díky jejich rychlému 
nasazení byla situace 
také rychle zvládnuta. 
Velmi si vážíme jejich 
pomoci i psychické 
podpory po tomto 

incidentu.
Srdečně děkujeme

za jejich obětavost.
Rodina Hruškova

Cizinci v pas� 
Tímto krátkým článkem bychom chtěly zvýšit povědomí o tom,

s čím se v 21. stole� nezřídka setkávají naši spoluobčané, v sou-
časné době převážně z řad ukrajinských uprchlíků. Velká většina 
nově příchozích do ČR se stala z různých důvodů pracovníkem
pracovních agentur. Existují poc�vé agentury s poc�vými podmín-
kami pro své pracovníky. Značná část z nich se ale k pracovníkům 
nechová nejen slušně, ale ani v mezích českých zákonů.

Pracovníci z ciziny dostávají nízkou mzdu, která je mnohdy nižší, 
než mají na stejné pozici stálí zaměstnanci. Často také mají mno-
hem delší pracovní dobu, konají neevidované přesčasové práce, 
agentury za ně neodvádí pojistné, neposkytují jim placenou do-
volenou a další pro nás běžné věci. Už tak prekérní situace cizinců 
se může velmi zhoršit, pokud jim agentura nabídne současně i 
ubytování. Častokrát jde o nedůstojné bydlení na přeplněných 
pokojích za přehnané peníze, které jim strhává přímo agentura
z jejich mzdy. Tito lidé se tak stávají plně závislí na libovůli agen-
tury. Lidé z ciziny tak trpí nejen třeba stresem z války v jejich zemi, 
z odloučení od rodiny, neznalos� jazyka, ale musí u nás čelit i cel-
kově velmi nedůstojnému zacházení.

Nemělo by nám být jedno, co se děje v našem okolí, jak zde �to
lidé žijí. Nevšímavost umožňuje jejich zneužívání. 

Zaměstnavatelé, kteří z činnos� nepoc�vých agentur ekonomicky
profitují, nezřídka mají tendenci používat stejné metody i na stálé
zaměstnance. Může se pak v takových podnicích stát normou, že 
se limity přesčasové práce nedodržují a celkově se udržují nízké 
hladiny mezd. A ubytovatelé, kteří své nemovitos� v naší obci
poskytují agenturám jako ubytovny, jsou také součás� tohoto systé-
mu. Nemělo by jim být jedno, zda agentura, od které inkasují 
nájem (jež je často výrazně nižší, než kolik si od ubytovaných 
agentura vybere), patří mezi ty “poc�vé”, či ne.

Hana Junová a Eva Volfová
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Každý školní den přináší nové
výzvy, nápady a zážitky, díky kterým se
u nás děti učí nejen znalostem, ale i do-
vednostem pro život. Vždyť právě škola
je místem, kde se rodí přátelství, objevují
nové talenty a prožívají okamžiky, na které
budou děti vzpomínat celý život. 

Od letošního roku chodí k nám do školy 
Vilma Pazourková. Na první pohled ne-
nápadná sympatická sedmačka je úspěš-
nou sportovkyní. Už v 7 letech začala tré-
novat v týmu Cycling Academy Tábor pod 
vedením Libora Ťoupalíka. Na jaře a v létě 
se věnuje silničním závodům a na podzim 
cyklokrosu. Letos se poprvé zúčastnila
závodu Mistrovství Evropy v cyklokrosu
– kategorie U14. Mistrovství se konalo 2.
a 3. listopadu na Slovensku a Vilma zde 
vybojovala úžasné 4. místo! Moc gratulu-
jeme a doufáme, že její sportovní úspě-
chy budou inspirací pro ostatní žáky naší 
školy. Martina Sochůrková

Ryze vzdělávací besedy o houbách a pla-
zech byly připraveny pro žáky 4. až 6. tříd. 
Pan Malý mimo jiné poradil žákům, jak
rozeznat holubinky od muchomůrek nebo
jak poznat jedlé bedly a jedlé pečárky. Ta-
ké představil některé vzácné houby, které 
se nesmí sbírat. 

Ve stejný den, kdy se žáci 8. a 9. třídy 
vydali do Českých Budějovic na přehlíd-
ku škol Vzdělání a řemeslo, navštívili na-
ši šesťáci a sedmáci Muzeum rekordů a
kuriozit v Pelhřimově. Zajímavá expozice
Zlaté české ručičky žáky zaujala, prohlédli 
si největší klubko vlny na světě, největší 
bundu, čepici a spacák nebo naopak nej-
menší pomlázku či nejmenší motorku. Pro-
zkoumali ukázku věhlasných českých ře-
mesel a bohatou fotodokumentaci muzea.

Na konci měsíce jsme pro žáky 6. tříd 
připravili projektové hodiny se speciální a
sociální pedagožkou Mgr. Alenou Paroub- 
kovou z Českých Budějovic, která jim pro-

střednictvím zábavných aktivit vysvětlila, 
jak efektivně pracovat v kolektivu, jak se 
zapojovat do dění ve třídě a jak spolupra-
covat s ostatními spolužáky. 

Ve stejný den následovaly projektové 
hodiny pro 7. třídu. Sedmáci si zkoušeli 
různé metody učení, procvičovali paměť, 
postřeh a soustředěnost.

Stejně jako vloni, tak i letos se naši žáci 
zúčastnili Vítání občánků. Třeťáci zazpí-
vali několik písniček a přispěli tak k slav-
nostní atmosféře celé akce.

Nyní je už v plném proudu příprava tra-
diční Vánoční dílny. Proběhne 12. pro-
since od 17.00 hodin v kulturním domě
a všichni jste srdečně zváni. V předvečer 
Štědrého dne, tedy v pondělí 23. prosin-
ce, u obecního stromečku před kulturním 
domem začne od 18.00 hodin Zpívání u 
stromečku. Přijďte si s námi zazpívat tra-
diční české koledy, těšíme se na vás!

Šesťáci a sedmáci v Muzeu rekordů a kuriozit v Pelhřimově
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Žáci osmé a deváté třídy se ve čtvrtek 7. 11. 2024 vydali v rámci 
pracovní výchovy a tématu přípravy na budoucí povolání na nej-
větší jihočeskou přehlídku středních škol a učilišť i expozici někte-
rých vysokých škol Vzdělání a řemeslo. Akce se konala na Výsta-
višti v Českých Budějovicích. V letošním roce byly zastoupeny i dvě 
rakouské střední školy. Žáci mohli získat informace o studiu, mohli 
mluvit se zástupci škol, studenty i absolventy. Ochutnali výrobky 
cukrářů, někteří si zajezdili na virtuálním kamionu, traktoru či le-
tadle. Budoucí kadeřnice jim vytvořily zajímavé účesy. Vojenská 
škola předvedla ukázku sebeobrany. Žáci si také mohli zkusit pra-
covat s 3D myší nebo si vyzkoušet brýle, které simulovaly opilost 
nebo vliv dalších omamných látek. Součástí výstavy byly i elektro-
soutěže, soutěž truhlář roku a 10. ročník Veletrhu fiktivních firem,
kde si mohli zájemci vyzkoušet vytvořit situaci reálného podnika-
telského prostředí. Věřím, že si žáci návštěvu užili a pomohla jim 
při výběru jejich budoucího povolání.

Vzdělání a řemeslo 2024

Miroslava Honzová
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V úterý 5. listopadu děvčata uspěla na okresním kole florbalo-
vého turnaje. Umístila se na výborném 3. místě. Soutěžilo 14 škol
rozdělených do tří skupin. Děvčata ve své skupině vyhrála všechny
zápasy a nedostala ani jeden gól. Ve finálových zápasech i přes vel-
ké bojové nasazení podlehla 0:1. 
Děvčata hrála výborně a všem děkujeme za vzornou reprezentaci 
     školy.

Na začátku listopadu se chlapci ze 6. a 7. třídy vydali do sportov-
ní haly na stadionu Míru, aby zde poměřili své síly s ostatními ško-
lami ve florbalovém turnaji. Protože se přihlásilo celkem 20 škol
a hřiště bylo jen jedno, byl tento turnaj rozdělen do dvou hracích 
dnů. Vítězové z obou dnů se následně mezi sebou střetli o celkové 
prvenství. Kdo skončil v rámci jednoho hracího dne na druhém 
místě, již žádný zápas nehrál a dělil se o celkové třetí místo.

 
Kluci se jako vždy na takový turnaj těšili a malovali si zářivou bu-

doucnost v turnaji. Hned v prvním zápase však přišlo zklamání,
protože jsme se soběslavskou školou Komenského prohráli 1:5. 
Prohra určitě mrzela, ač byl soupeř lepší, a o to více jsme chtěli 
uspět s dalším protivníkem ze ZŠ Bechyně Františka Křižíka. Stejně 
jako do každého zápasu v turnaji se kluci pustili do soupeře s ver-
vou a v tomto utkání měli územní převahu, kterou dokázali využít
i gólově. Zápas jsme vyhráli 2:0 a klukům se začala vracet dobrá 
nálada. Ta se ještě umocnila v dalším zápase, kdy jsme již po dvou 
minutách vedli 3:0 a nakonec jsme proti Borotínu zvítězili 6:0. V po-
sledním zápase v tabulce jsme hráli s Planou nad Lužnicí o celkové 
2. místo ve skupině. Planá na nás vlítla a zatlačila nás do obrany, ze 
které jsme občas ohrozili soupeřovu bránu. Z jedné takové akce 
jsme vstřelili i vedoucí gól. To mělo za následek ještě větší tlak ze 
strany Plané a následné vyrovnání na 1:1. Zuby nehty jsme udrželi 
nerozhodný výsledek až do konce zápasu. S Planou jsme měli stej-
ně bodů, ale celkové skóre mluvilo těsně v náš prospěch. Mohli jsme
se radovat z postupu do zápasu o třetí místo. 

V zápase o třetí místo jsme se střetli s druhou bechyňskou školou 
ze Školní ulice. V pohodovém tempu jsme si došli pro vítězství 4:0, 
čímž jsme zakončili hrací den třetím místem a celkově jsme se 
umístili na děleném 5. místě. Vítězem dne se stala ZŠ Soběslav 
Komenského, která ve finálovém zápase přehrála Malšice 7:0.

Na konci listopadu se konal v táborské hale Mír také turnaj florba-
listů z osmých a devátých tříd. Kvalitně obsazený turnaj škol z tábor-
ského okresu byl výzvou také pro naši školu. Kluci k turnaji přistou-
pili zodpovědně a musím je pochválit, že hráli jako tým a bojovali 
jeden za druhého.

Úvodní utkání proti soběslavskému gymnáziu rozhodly individuál-
ní chyby v našem týmu. Na dlouhou dobu to však byl také náš nej-
horší výkon. V dalším utkání jsme nastoupili proti silnému týmu
z Plané nad Lužnicí, a ač měl soupeř herní převahu, dokázali jsme 
soupeře udolat 1:0. Následující zápas jsme měli plně ve své režii
a hned v úvodu jsme se dostali do dvoubrankového vedení. Soupeř 
sice v závěru snížil na 2:1, ale to už nic nezměnilo na našem vítěz-
ství. V příštím zápase jsme se zarputile pustili do ZŠ Husova a po-
lovinu zápasu jsme je nepustili na naši půlku. Bohužel hned první 
návštěva naší poloviny hřiště skončila gólem a situace se do konce 
zápasu ještě jednou opakovala. Přes drtivou převahu jsme se stře-
lecky neprosadili a odešli jsme poraženi 0:2. V podobném duchu se 
nesl i náš poslední zápas ve skupině proti ZŠ Mikuláše z Husi. Měli 
jsme velký tlak, který jsme za celý zápas nedokázali využít a inkaso-
vali jsme z ojedinělé akce soupeře. 

Ve skupině jsme skončili na 5. místě a zahráli si ještě jeden zápas 
o 9. místo. V něm jsme narazili na táborské gymnázium a po slabém
výkonu jsme odešli poraženi 0:4. Nakonec jsme obsadili 10. místo 
z 11, ale rozhodně jsme svým výkonem nezklamali. Naopak jsme 
několik soupeřů překvapili a odešli jsme se vztyčenou hlavou.

Vybíjená? To je pro většinu menších dětí radost a nad-
šení z pohybu. Ne jinak to bylo i v pondělí 27. listopadu, 
kdy byl naplánován Turnaj ve vybíjené žáků 3. tříd.

Povzbuzující plakáty, maskoti i pokřiky byly důležitou 
součástí zápasu. Dva poločasy a utkání bylo pořád ne-
rozhodné. Děti se snažily, hrály ze všech svých sil a v pro-
dloužení nakonec vyhrála třída 3. B.

Byl to krásný sportovní zážitek a všichni se už po pla-
veckém výcviku těšíme na odvetu.

Irena Miloschewitschová

Florbalový turnaj dívek 6. – 7. tříd

Florbal mladší žáci

Florbalový turnaj starších chlapců

Vybíjená ve škole

Marie Kopečková

Patrik Elhenický
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Milí rodiče,
listopad je za námi a současní prvňáčci
již jsou ve škole jako doma. Společně čteme
a píšeme první slabiky a slova, počítáme 
do dese� a učíme se o přírodě a věcech ko-
lem nás. Mám radost, když vidím nadšené 
dě�, které si školu užívají a učí se novým
věcem s chu�. Bohužel ale každý rok přichá-
zejí i žáci, kteří se na školní prostředí musí 
dlouho adaptovat, protože jim chybí základ-
ní dovednos�, které mohly získat už doma. 
V posledních letech nás asi nejvíce trápí 
rozvoj řeči, nesprávné držení tužky a špat-
ná schopnost soustředění a plnění zada-
ných úkolů. Ráda bych se proto s vámi podě-
lila o pár �pů, jak své dě� na vstup do školy 
těmito potřebnými dovednostmi vybavit. 
Na začátku první třídy by mělo dítě správně
vyslovovat všechny hlásky, mělo by mluvit 
ve větách, pojmenovat členy rodiny, převy-
právět pohádku, přednést básničku. Reali-
ta je bohužel jiná. V současné době nastu-
puje do prvních tříd až polovina dě� s logo-
pedickými vadami. Příčiny mohou být růz-
né. Vývoj řeči je úzce spjat s celkovým těles-
ným a duševním vývojem dítěte. Od naro-
zení je tedy důležité s ním mluvit, reago-
vat na zvuky, pojmenovávat věci a později 
trpělivě odpovídat na otázky „Co je to?“, 
„Proč?“, „Jak to funguje?“. Dětem bychom 
měli poskytovat dostatek kontaktů s dal-
šími lidmi (rodina, vrstevníci, lékař, proda-
vačka), dát jim možnost získávat informa-
ce, řešit konflikty. Velmi důležité je dětem 
číst. Čtení rozvíjí myšlení, paměť, city a pře-
devším řeč. Četba učí dě� orientovat se v 
různých životních situacích. Klasické české 
pohádky by měly být základem. Důležité 
jsou i básničky, říkanky a písničky. Tímto roz-
víjíme i schopnost soustředění. Uvědomte 
si prosím, že televizní pořad, video ani po-
čítačová hra neumožní dialog. Jedná se 

Yvona Kaňová

Celý měsíc jsme trávili nejvíce času venku.
Turnaj o putovní pohár ve fotbálku má ve
školní družině už dvanáctiletou tradici. Za-
hajujeme vždy na začátku listopadu, kdy 
probíhá nejvíce turnajů a z každého oddě-
lení vzejde vítěz. Ti se pak utkají ve velkém 
superfinále, které má ze strany fanoušků 
obrovskou účast.

Hrajeme si rádi v Přátelské zahradě. Pa-
sujeme v ní každoročně prvňáčky, soutěží-
me, setkáváme se s rodiči. Právě listopad
je měsícem, kdy se v ní staráme o úklid. Po-

Školní družina

pouze o jednostranný přenos informací, 
dítě nemá možnost ptát se a sdělovat své 
dojmy. Komunikační schopnos� se �mto 
nerozvíjí. 
Připravené dítě nakreslí lidskou postavu, 
dům a zvíře včetně důležitých detailů, do-
káže napodobit jednoduché tvary. Správ-
ný úchop tužky je velmi důležitý k tomu,
aby dě� zvládaly kresbu, nebolela je ruka 
a rychle se neunavily. Je pochopitelné, že si 
zpočátku dítě s tužkami hraje, zkoumá je a 
drží je různě. Kolem pátého roku by již ale 
mělo být upevněno správné držení tužky, 
takzvaný „špetkovitý“ úchop. Tužku držíme
třemi prsty. Prostředníček tužku podpírá a 
palec s ukazováčkem tužku svírají a vedou 
čáru. Zápěs� je uvolněné, konec tužky smě-
řuje kousek od ramene. Na trhu je množství

pomůcek - trojhranné pastelky, různé nástav-
ce. Veškeré výtvarné činnos� jako kreslení,
malování, stříhání, lepení a modelování po-
máhají dětem s rozvojem grafomotoriky.
A vhodné jsou i drobné domácí práce. 
Dítě, které je doma zvyklé pravidelně vy-
nášet koš, odnášet nádobí ze stolu a uklízet
si pokoj, nebude mít problémy se samostat-
ným plněním úkolů ve škole. Uvědomme
si, že školně připravený žák zná pravidla 
chování a dokáže se jimi řídit. 
Milí rodiče, vaše role v přípravě na školu je 
nenahraditelná. Čas, který dětem věnujete
dnes, se vám vrá� v podobě jejich rados�, 
úspěchů a samostatnos�. Společnými sila-
mi můžeme zajis�t, že dě� budou na zápis 
i na školu připravené a v budoucím životě 
úspěšné.

Pokojný advent, příjemné prožitíPokojný advent, příjemné prožití
vánočních svátků a v novém rocevánočních svátků a v novém roce

pevné zdraví, hodně radostipevné zdraví, hodně radosti
a vzájemného porozumění a vzájemného porozumění 

Pokojný advent, příjemné prožití
vánočních svátků a v novém roce

pevné zdraví, hodně radosti
a vzájemného porozumění 

žáci a zaměstnancižáci a zaměstnanci
ZŠ a MŠ ChotovinyZŠ a MŠ Chotoviny
žáci a zaměstnanci
ZŠ a MŠ Chotoviny

Vám všem přejíVám všem přejíVám všem přejí

PF 2025

Irena Bě�ková

sbíráme jablka, hrabeme spadané listí z tráv-
níku, aby zahrada mohla odpočívat a užívat 
si podzimních dní.

V půlce měsíce proběhl projekt s názvem 
"Pokusy pro děti". Hlavní roli hrála voda, 
která nám denně teče z kouhoutku, ale má-
lokdo z nás ví, kolik má vlastností. Pomocí 
sladkostí jsme si vyrobili mléčnou duhu,

zjistili jsme, že i kovová sponka může plavat 
na vodě. Na vodě nám také rozkvetly kou-
zelné rostliny a díky obyčejným potravinám 
jako je ocet, červené zelí nebo citron, jsme 
měnili barvu vody, jako opravdoví kouzel-
níci. Pokusy nás zkrátka baví.

Solná jeskyně v hotelu Relax nás po roce 
opět přivítala. Je pro nás nejen prevencí,
ale i nevšedním zážitkem a děti velmi baví.
K dispozici máme nejen relaxační hudbu, 
ale I lehátka, deky a hračky.



V listopadu uspořádal Spolek přátel školy Chotoviny 
sousedský SWAP – výměnu oblečení pro děti i dospělé, 
hraček a zimních sportovních potřeb. Swap tentokrát za-
čal již v pátek odpoledne a pokračoval v sobotu a neděli 
dopoledne v prostorách kulturního domu. Více otevře-
ných dnů umožnilo více lidem se zúčastnit, větší prostor
a využití stolů v kulturním domě umožnil přehledně uspo-
řádat nabízené věci. Děkujeme škole za cennou pomoc po-
skytnutím kulturního domu pro tuto občanskou aktivitu. 
Děkujeme také vám všem, kdo jste se zúčastnili a pomohli 
tím najít věcem další uplatnění. V současné společnosti, kdy
jsme zavaleni velkou záplavou nového a ještě novějšího zbo-
ží, je cenná každá snaha, která zpomaluje produkci zbyteč-
ného odpadu. Děkujeme, že jste se přidali, má to cenu.

Desítky lampionů různých tvarů a veli-
kostí rozzářily nedělní večer 27. 10. 2024. 
Úderem 18. hodiny se lampionový prů-
vod vydal od kapličky v ulici K Václavu 
směrem na fotbalové hřiště. Pro navoze-
ní strašidelné atmosféry vedla část trasy 
lesem. Na hřišti čekala na děti čarodějni-
ce se sladkostmi. Na zahřátí byl v klubov-
ně k dispozici čaj a svařák a kdo chtěl, 
mohl si opéct buřty na ohni. Počasí nám 
přálo a účast na lampionovém průvodu 
byla opravdu velká, za což moc děkujeme 
a moc si toho vážíme. Děkujeme také paní 
Marešové a obci Chotoviny za podporu. 

Mateřská
škola
Začátkem listopadu navštívilo 
naši mateřskou školu divadlo 
Kolem s pohádkou O líné čiper-
ce. Zábavné divadlo děti velmi 
bavilo a rády se zapojily do děje 
pohádky. Ve třídních vzdělávacích 
blocích jsme si s dětmi povídali
o ročních obdobích, o změnách 
v přírodě, které pozorujeme ven-
ku při každodenních vycházkách
do lesa či okolí mateřské školy. 
Tematické celky se věnovaly plo-
dům podzimu, padajícímu listí 
nebo drakům, čemuž také odpo-
vídají nástěnky v šatnách všech 
tříd, které vyzdobili veselí dráč-
ci, muchomůrky nebo zvířátka
z lesa. Také jsme si povídali o pra-
nostikách, přečetli jsme si legen-
du o Svatém Martinovi a zhlédli 
pohádku z cyklu Chaloupka na 
vršku. Koncem listopadu se ve

Žádná slova ani množství prolitých slz nezmírní 
bolest ze smrti naší kolegyně a kamarádky 

MARTINY MERXBAUEROVÉ.
Odešla náhle, navždy nám však v srdci zůstane

její krásný úsměv, pověstný klid a dobrá nálada. 
Milovala svou rodinu, práci, život . . . 

Pro každého našla vlídné slovo,
nikdy nezkazila dobrou zábavu,

vždy byla mezi prvními, kdo podal pomocnou ruku. 
S hlubokým zármutkem a velkou láskou budou
na Martinu Merxbauerovou vzpomínat její žáci

a kolegové ze ZŠ a MŠ Chotoviny.

Jako každý rok, i letos se na 
kroužek angličtiny přihlásilo
mnoho šikovných předškoláků.  
Barvičky, které máme vždy na
programu jako jedno z prvních 
témat, pro ně byly hračkou, ne-
nechali se nachytat ani složitěj-
šími úkoly. Počítání do deseti ta-

Angličtina

Lenka Pecková, Jana Pastyříková

třídě Stromků uskutečnila bese-
da na téma Školní zralost, která 
byla určena především rodičům 
předškolních dětí, jejichž děti če-
ká na jaře zápis do první třídy. 
Besedu vedla výchovná porad-
kyně z naší základní školy Mgr. 
Irena Bětíková, která shrnula roz-
díly školní zralosti a školní při-
pravenosti a rodičům vysvětli-
la, jak děti připravit na zápis do 
první třídy a kdy zvážit návštěvu 
pedagogicko-psychologické po-

radny. Jako každý rok nás v ma-
teřské škole navštívil Mikuláš 
s čerty a anděly, a tak se kon-
cem měsíce ve třídách objevu-

jí mikulášské či čertovské ná-
stěnky a všichni se pilně připra-
vují a také se těší na jejich pří-
chod.

ké nikoho nepřekvapilo, mnoho dětí už dávno dovede počítat do 
deseti nejen česky, ale i anglicky. Díky písničče "Ten little indians”
to teď většina z nich dovede i pozpátku. Další téma, které jsme 
otevřeli, je "My family". S dětmi se postupně naučíme členy naší 
rodiny, budeme hodně kreslit a vybarvovat, k tomu si zahrajeme ně-
jakou hru, nebo si zazpíváme písničky, které děti velmi baví. Před 
Vánoci nás čeká notoricky známá píseň "Jingle bells" a pracovní list 
"Christmas tree". V dalších týdnech se potom budeme věnovat zví-
řatům, oblečení, částem lidského těla a mnoha dalším oblastem. 
Kroužek angličtiny děti baví a chodí na něj rády, a tak doufám, že si
z něj odnesou kromě znalosti písniček a básniček také kladný vztah 
k cizímu jazyku, bez něhož se v dnešní době jen těžko obejdou.

Adéla Drtinová

Druhý sousedský SWAP  Lampionový průvod
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BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM
Svá významná životní jubilea oslavili nebo v nejbliž-
ších dnech oslaví tito naši občané:

Všem jubilantům přejeme do dalších let pevné
zdraví a mnoho spokojenosti a osobní pohody.

Valerie Martínková

Eliška Vrhelová

Jeníčkova Lhota

Moraveč

Noví občánci

60 let Eva Reslerová, Broučkova Lhota
 Vladimíra Hnojnová, Jeníčkova Lhota
65 let Jaroslava Sobíšková, Červené Záhoří
 Marie Žákavcová, Červené Záhoří
70 let Jaroslav Beneš, Chotoviny
75 let Eva Nechvátalová, Červené Záhoří
80 let Marie Filipová, Chotoviny
 Pavel Hroch, Chotoviny
91 let Emílie Pecková, Červené Záhoří

Dovedete si představit vánoce 
bez vánočky? Většina lidí asi 
sotva. Vánočka se stala nezbyt-
nou součástí a doslova i sym-
bolem vánočních svátků, ať již 
pečená doma nebo kupovaná. 
Pravá vláčná vánočka pečená po-
dle osvědčeného receptu a hlav-
ně z dobrých surovin tradičně 
patří mezi vánoční pochoutky.

Vánočky mají prastarou his-
torii, která sahá do doby před 
14. stoletím, ale pod tímto ná-
zvem bychom jí ve věkovitých 
receptářích hledali marně. Její 
název byl krajově různý, a tak
bývala nazývána houskou, či hus-
cou, pleténkou, caltou, žemlí, ple-
tenicí a dokonce i cepelínkem. 

Dříve vánočky nepatřily mezi 
pečivo, které by se peklo denně, 
ale opravdu jen v době vánoční. 
Zhotovovali je pouze cechovní ře-
meslníci – pekaři, kteří je dávali
svým stálým zákazníkům jako
vánoční dárek. Funkci dárku vá-
nočky také plnily na venkově, kde
si lidé pekli sami, a to většinou 
ve značném množství. Malou vá-
nočku musel obdržet každý člen 
rodiny a mohl s ní naložit podle 
svého uvážení. Buď jí snědl na 
posezení nebo si nechal kousek 
„na pak“. 

První upečenou vánočku mu-
sel dostat hospodář. Byla velká 
a jen on jí směl první zakrojit. To 
proto, aby příští rok byla boha-
tá úroda. Druhá velká vánočka,
společná, se kladla nakrájená na
vánoční stůl připravený ke ště-
drovečerní večeři. Pokud se ten 
večer nesnědla celá, musela zů-
stat na stole tak dlouho, dokud 

Historie vánoček

  Jaroslav Wimmer

nezmizel po-
slední krajíček.
Někde to trvalo
až do Nového roku.

Vánočka byla na vesnici také 
dárkem pro čeleď, která podle 
starého zvyku v období vánoc 
končila ve službě, aby pak po ně-
kolika dnech nastoupila znovu. 
Po krajíčku vánočky také museli 
dostat koledníčci.

Vánočky zprvu neměly tvar ple-
tené housky, ale spíše to bylo 
pečivo podlouhlého tvaru. Zho-
tovit totiž pěkně pletenou vánoč-
ku nebyla snadná věc právě tak, 
jako jí správně upéci. Hospodyně
nesměla vánočku „přištihrat“,
dnes říkáme připálit, ani „trh-
nout“, což znamenalo, že vánoč-
ka se na plechu „rozplizla“. V obo-
jím případě to pro hospodyni
věštilo nezdar při přípravě vánoč-
ního hodování, a proto si muse-
la dát veliký pozor, aby vše dobře
dopadlo. Taková byla pověra.

Každá hospodyňka ale neumě-
la vánočku řádně splést a proto 
si pomohla tím, že těsto „nava-
lila“ do hliněné formy ve tvaru
vánočky a v ní potom pekla. Zku-
šené kuchařky ale spodní, základ-
ní díl vánočky, splétaly ze sedmi 
pramenů, další vrstva byla ze šes-
ti a poslední ze dvou pramenů.

Pradávným zvykem bylo zapé-
kání mince do vánočky. Kdo jí při
její konzumaci našel, měl jistotu,
že po celý rok bude zdráv jako 
řípa, bude bohatý, ale i štědrý.

Velikost vánoček, jak už jsme 
naznačili, bývala různá. Podle ně-
kterých vyobrazení nebyly vzác-
ností vánočky přes metr dlouhé.

Podle starých legend takovou 
vánočku prý přinesli koledníci 
Ježíškovi ke kolébce. Tak velké 
vánočky se většinou doma ne-
vešly do pece, a proto byly pe-
čeny u pekaře. Nemýlím-li se, 
největší vánočka u nás byla zho-
tovena z 200 kg mouky, 4 kg 
kvasnic, stejně tolik hrozinek, 
35 kg cukru, 300 vajec a dalších 

nezbytných ingrediencí. Vážila 
přes čtyři metrické centy. 

Upéci dobrou a vzhlednou vá-
nočku není snadné a proto je dnes
většinou kupujeme v obchodech.
Je to pohodlné a rychlé. Ale – do-
mácí vánočka je domácí vánoč-
ka! Je vizitkou kuchařského umě-
ní hospodyně.

Jako každý rok, se i letos v klubovně na hřišti sešli senioři na svém 
posledním ročním setkání. A opět jako vždy se toto listopadové set-
kání nese ve vánočním duchu. Ke svátečně prostřeným stolům spo-
lečně zasedli i hosté z obecního úřadu v čele s naším panem sta-
rostou Zdeňkem Turkem, který setkání začal přáním všeho dobrého
v příštím roce a poté rozdal s kolegy malé dárečky všem přítomným.
Následovala tradiční štědrovečerní večeře, rybí polévka, smažený 
kapr a kuřecí řízek s bramborovým salátem a po večeři nám udělala 
radost paní Zdena Kolací, která každý rok vymyslí a vyrobí pro kaž-
dého milé dárky, které potěší nejen oko, ale i mlsné jazýčky.
Zábava patří ke každému setkání, a proto bychom se nemohli obejít 
bez pánů Honzíka Fořtera a Pepíčka Hrstky, kteří nám už tolik let 
hrají a zpívají naše oblíbené národní písničky, které prokládáme 
vyprávěním vtipů a povídáním s přáteli.
Ano, s přáteli. Po letech jste se stali nejen mými hosty, ale i blízký-
mi přáteli. Přeji Vám všem klidné a láskyplné vánoční svátky, do no-  

Vánoční sraz seniorů

Věra Marešová

vého roku hlavně pevné zdraví,
ať se můžeme opět sejít a obej-
mout. Opatrujte se, a já se budu 
moc těšit na první jarní setkání
s Vámi všemi. Jste moje inspi-
race a energie, děkuji vám.
S láskou a úctou vaše šenkýřka.

Děkuji též zástupcům obecního 
úřadu, za jejichž přispění se to-
to vánoční setkání uskutečnilo. 
Pan starosta dobře ví, jakou 
radost našim seniorům tento 
sváteční den přináší. I Vám přeji 
krásné a pohodové Vánoce a do 
nového roku mnoho osobních i 
pracovních úspěchů.
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DOVOLENÁ
V KNIHOVNĚ
OD 19. 12. 2024
DO 2. 1. 2025

Vlastimil Vondruška – Prokletí 
rodu Janoviců - tvrz pánů Ja-
novských z Janovic jako by při-
tahovala loupeživé rytíře a drs-
né válečníky. Když posledního
z nich, Petra Sudu z Řenče, zem-
ské vojsko oblehlo, tvrz dobylo 
a vypálilo. Tehdy se vrátila do
rukou Janoviců. Jenže krvavé 
prokletí nezmizelo. Oldřich z Ja-
novic požádá královskou komo-
ru o pomoc, protože mu kdosi
vyhrožuje. Než ale úřad začne 
jednat, je zavražděna jeho žena 
Žofie. Jiří Adam z Dobronína má 
řízení v Domažlicích a dostane 
za úkol vraždu vyšetřit. Jenže ne-
tuší, jak temnou minulost musí 
odkrýt.
Jiří Hájíček – Drak na polní cestě
- román se odehrává na součas-
ném venkově, který po kolektivi-
zaci v padesátých letech a majet-
kových restitucích v letech deva-
desátých čelí novým dramatům.
Na zemědělské podniky se vrha-
jí "draci" velkého byznysu a život
na vsi se opět proměňuje. Kristý-
na, učitelka hudby, se po letech
vrací z Prahy do Nového Lhotce.
V pětatřiceti letech se pokouší 
narovnat vztahy s rodinou a na 
jihočeském venkově zapome-
nout na minulost. S Tomášem,
ředitelem místního statku, se zna-
jí odjakživa a spojuje je snaha 
zachránit své osobní životy a ta-
ké jedno chátrající stavení na 
návsi. Tomášovi je pětapadesát, 
dlouho žije sám a cítí, že stárne. 
S Kristýnou přichází naděje, ale 
postupně také neshody prame-
nící z odlišnosti života ve městě 
a na vesnici. A pak se ve Lhotci
objeví černá auta. Vystupují z
nich mladí muži v oblecích a kra-
vatách, obcházejí chalupu po cha-
lupě a nabízejí peníze za akcie 
statku. A Tomáš zjišťuje, že bu-
de muset řešit mnohem složitěj-
ší krizi než jen tu svou životní ...

Scarlett Wilková – Když přišli 
psi - román české autorky vy-
práví poválečnou historii malé-
ho městečka v Beskydech. Za-
pletený příběh viny a trestu se 
rozplete zcela nečekaně. Někte-
rá tajemství by měla zůstat na-
vždy skryta - je lepší nevědět, že 
hrdinové, kterým jsme vystavěli 
pomníky, ve skutečnosti mnoha 
lidem ublížili. Živa, Ludmila, Slá-
vek, Ondráš i Karel mají co tajit.
Ale kdo je může soudit, když pro-
žili mládí v době, kdy se obyva-
telé Beskyd báli partyzánů stejně
jako německých vojáků? A lze
rozpoznat dobro od zla, když má-
te nevratně zjizvenou duši? Ho-
ry na Valašsku dodnes skrývají 
příběhy velkých lásek a nenapl-
něných snů. Nadešel čas je vy-
právět.
Evžen Boček – Aristokratka v
Československu - román je pre-
quelem k sérii humoristických
románů o obyvatelích zámku
Kostka. V červnu 1983 má Josef
nervy nadranc, protože po sedmi-
leté rekonstrukci se má Kostka 
znovu otevřít návštěvníkům. Pa-
ní Tichá má začínající paraden-
tózu a mimo jiné chce, aby si 
Josef našel dívku. Na zámek na-
stupuje pan Spock alias Pavel 
Krása, který ukončil vojenskou 
prezenční službu. Z Prahy přijíž-
dí módní návrhářka Mišel, aby
na Kostce zorganizovala „největ-
ší historickou událost ve dvacá-
tém století“. V Brně narazí na 
kadeřnici a pánskou společnici 
Niki, která jí pomáhá. Do utajené
akce se zapojí i okresní tajemník
KSČ, jeho sekretářka a major 
Státní bezpečnosti. V příběhu bu-
de figurovat i Vasil Biľak, Erich 
Honecker, Český rozhlas Brno a 
zmínka bude i o Václavu Havlovi.
Josef prožije s Mišel noc, ale od-
mítne s ní jet do Paříže. V knížce 
se objeví i názvy několika tehdej-
ších hitů.

Martina Novotná – Smrt na hra-
dě Milštejně - historicko-detek-
tivní série české autorky pokra-
čuje třetí knihou a dalším zapo-
menutým hradem, kde se během
slavnostní hostiny udál zločin.
Když pan Vícek obdrží pozvání 
na nově budovaný hrad Milštejn,
těší se, že se znovu setká se svým
dávným přítelem. Poklidná hos-
tina, jíž se kromě něj účastní i 
mnoho dalších pánů z okolí, je 
však záhy narušena ostrými spo-
ry mezi znesvářenými šlechtici. 
Krátce nato je nalezeno bezvlád-
né tělo hradního pána. Vícek z 
Ujkovic odmítá uvěřit, že vrahem
je lesní skřítek, jak mnozí tvrdí, 
a pověřuje velitele své družiny 
Martina vypátráním pravého vi-
níka. Na povrch tak vyplouvají
skutečnosti dokazující, že hradní 
pán nebyl tím, za koho ho všich-
ni dosud považovali ...
Marta Knauerová – Život za krej-
car, smrt za dva - příběh lidové 
léčitelky, čarodějky a vědmy, dů-
věrné přítelkyně života a smrti
- historický román z dob císaře 
Rudolfa II. Hlavní hrdinkou je mla-
dičká vědma, čarodějka a léčitel-
ka v jednom. Atropa chce ovlád-
nout umění léčit. Že to může být 
i nebezpečná záliba, si začíná
uvědomovat postupně. Poutavý
příběh lidové léčitelky, čaroděj-
ky a vědmy, mladé sebevědomé 
ženy, která svou chytrostí, ma-
gií i krásou postupně ovládá nit-
ky osudů mocných mužů rudol-
finské Prahy v čele s císařem Ru-
dolfem II. Její obrovská touha stát
se uznávanou léčitelkou a maji-
telkou vysněné apatyky ji žene do
„Velkýho města“, pryč z podhů-
ří, kde se bylinkaření a lékování, 
žehnání a zaklínání dědí po mno-
há pokolení z matky na dceru. 
Řízením osudu se Atropa jako 
mladá dívka dostává do pražské 
katovny, kde se stává nejen by-
linářskou pomocnicí katovy hos-
podyně Marty, ale především váš-
nivou milenkou budoucího sta-
roměstského kata Jana Mydláře.

NOVÉ KNIHY
PRO DOSPĚLÉ

PRO DĚTI

Lenka Rožnovská – Táta za tři 
skleněnky - malý Ondra žije jen 
s maminkou a babičkou, tátu 
nemá. A to ho trápí. Vždyť jeho
kamarádka Anička má rovnou ta-
tínky dva! A tak se jednoho dne 
rozhodne, že si tátu zkrátka opa-
tří. To přece nemůže být tak slo-
žité ... Stačí jen zajít do lékárny, 
přinést tam ten správný recept, 
a je to! Anebo ne?
Patrik Hartl – Andulka Andula
- veselé příběhy na dobrou noc  
- sedm humorných příběhů o an-
dulce, která zažívá dobrodružství
se svou novou lidskou rodinou.
Vyprávění doprovází veselé ilu-
strace. Ideální ke společnému
čtení.
Marie Kšajtová – Zuzanka v Da-
lekoširoku - jednoho dne se v Zu-
zančině pokojíčku vykutálí zpod 
postele zlatavý knoflík, který se
promění v panáčka. Ten pozve hol-
čičku na velkolepý výlet do ves-
mírného Dalekoširoka, kde spo-
lečně navštíví vskutku neobyčej-
ná místa. Zaletí na Planetku zapo-
menutých panenek, ulétlých na-
fukovacích balonků, osamělých 
ponožek a ztracených rukavic, až
přistanou na Planetce Knoflík.
A všude na Zuzanku čeká dobro-
družství i překvapení!
Sandra Vebrová – Ducháčkovic
rodina, aneb, Mlžani v nesná-
zích - rodina Ducháčkových opět
na scéně! Duší svět ovládl zma-
tek. Začala se ztrácet mlha a 
všechno je vzhůru nohama. Na 
stopu této záhady se vydává i na-
še známá trojice Simon, Olívie
a Bubi. Vypraví se za bratrancem
Alfím, aby objevili tajemství kou-
zelných Mlhčarovníků, ale to je 
jen začátek jejich dobrodružství.
Jak to bylo s neznámou Straši-
delnou radou? A patřil do ní i pra-
pradědeček z Ducháčkovic ro-
diny? Co se stane, když Olívie 
objeví zmínku o mlhupírech, kte-
ří sají mlhu a hrozně se cpou?
A existují vůbec ještě? Kdo posí-
lá Ducháčkovic triu mizící vzka-
zy plné varování? A co čeká naše 
dobrodruhy v Dávnokraji, oblasti 
s pořádně mrzutými, nevyzpy-
tatelnými duchy? Těšte se na
strašidelná setkání, nečekané
zvraty, napínavé pátrání, ale i 
spoustu legrace.

Pavlína Hrstková Jordáková

Obec Chotoviny Vás zve na Obec Chotoviny Vás zve na Obec Chotoviny Vás zve na VEČER S ŽIVOU HUDBOUVEČER S ŽIVOU HUDBOUVEČER S ŽIVOU HUDBOU

Kulturní dům ChotovinyKulturní dům ChotovinyKulturní dům Chotoviny od 19.00 hod.od 19.00 hod.od 19.00 hod.Pátek 17. 1. 2025Pátek 17. 1. 2025Pátek 17. 1. 2025
Vstupné
100,- Kč
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Výsledky pravidelných kuželkářských soutěží 2024 – 2025

Příjemné a radostné prožití 

 hodně zdraví, štěstí a pohody
do nového roku 2025 vám všem

 přejí kuželkáři TJ Sokol Chotoviny.

vánočních svátků, bohatého Ježíška, 

M. Vacko

PMN, ČPD, PJ – poháry mládeže / žactva, dorostu a juniorů
Pohár mladých nadějí (PMN)
Kategorie U 13 – mladší žáci / žákyně 10 - 13 let 
Kategorie U 15 – starší žáci / žákyně 14 - 15 let  
Český pohár dorostu (ČPD)
Kategorie U 19 – dorost 16 - 19 let
Pohár juniorů (PJ) 
U 23 – junioři / juniorky 20 - 23 let 
Pro letošní ročník došlo k úpravě věkových kategorií a celkového 
bodování, ale to nás čeká až po odehrání pěti základních turnajů
a finále v Olomouci.

Za účasti naší mládeže jsme hráli na vybraných 
mládežnických turnajích:

PMN / TJ Slovan Kamenice nad Lipou 60 hs: 
V Kamenici se nám poměrně dařilo, dráhy známe, Kamila předvedla
svůj pěkný výkon a chlapci se přidali.
Mladší žákyně – Kamila Bartoňová 280 poražených kuželek. 
Starší žáci – Daniel Klika 269, Filip Šerpán 251, Matyáš Rechtorik 246, 
                  Dominik Sirotek 198 poražených kuželek.
ČPD /  TJ Spartak Pelhřimov 120 hs:
Na pelhřimovskou kuželnu slušné výkony:
Dorostenka  Kateřina Křemenová 515, dorostenec  Matěj Poula 526.

Družstvo A – III. kuželkářská liga mužů
TJ Sparta Kutná Hora – TJ Sokol Chotoviny 3320 – 3285 - 5 : 3 

Pavel Makovec 563, Petr Bystřický 550, Jan Holšan 577,
Borek Jelínek 542, Zbyněk Hein 535, Libor Hrstka 518.  

Kutná Hora je nováčkem ligy. Zápas se pro nás vyvíjel až do závě-
ru dost dobře, ale bohužel v poslední dvojici soupeř hodně zabral
a vše se otočilo v náš neprospěch. Jedeme domů s prázdnou.
TJ Sokol Chotoviny – KK Jiří Poděbrady 3272 – 3302 - 1 : 7 

Pavel Makovec 530, Libor Hrstka 548, Jan Holšan 573,
Borek Jelínek 515, Zbyněk Hein 562, Petr Bystřický 553.

Na domácích drahách jsme chtěli a potřebovali bodovat. Utkání 
bylo velmi vyrovnané, rozhodovaly i pomocné body z jednotli-
vých drah. Nakonec prohráváme sice 7 : 1, ale pouze o 30 kuželek. 
Chybí vždy malý krůček k nějakému zisku.     
TJ Náchod B – TJ Sokol Chotoviny  3363 – 3429 - 2 : 6 

Jan Fořter 555, Jan Holšan 590, Petr Bystřický 585,
Pavel Makovec 607, Zbyněk Hein 561, Borek Jelínek 531.

K dalšímu utkání zajíždíme do dalekého Náchoda, ale také s ví-
rou úspěchu. Od začátku držíme vše ve svých rukou, výbornými 
výkony Honzy, Petra a Pavla si udržujeme pěkný náskok a pře-
svědčivě vítězíme. Celkově vynikající hra.
TJ Sokol Chotoviny – Loko. Česká Třebová 3287 – 3454 - 2 : 6 

Pavel Makovec 542, Jan Holšan 533, Libor Hrstka 579,
Jan Fořter 506, Zbyněk Hein 587, Petr Bystřický 540. 

Další „doma“ a opět se nedaří. Soupeř hraje moc dobře a my ten-
tokrát na něj nestačíme. Vysoká domácí prohra nás snad probudí 
na poslední domácí zápas s Kolínem. Stále ještě čekáme na návrat
Honzy Bartoně.
TJ Tesla Pardubice – TJ Sokol Chotoviny 3332 – 3384 - 3 : 5 

Petr Bystřický 601, Jan Holšan 568, Jan Bartoň 563,
Pavel Makovec 537, Zbyněk Hein 520, Libor Hrstka 595.

K poslednímu podzimnímu utkání jedeme do Přelouče, kde hrají 
doma Pardubice. Úvod vychází, Petr 600, Honza Holšan prohrá-
vá o 3 kuželky na dráhy a vedeme 68. Nastupuje Honza Bartoň
s Pavlem. Honza vyhrává, Pavel padl o 1 kuželku. Stav 2 : 2 a ve-
deme 90. Zbyňkovi se sice nedaří, ale Libor výborným závěrem 
vyhrává a drží kuželky. Venku opět získáváme body, vítězíme
o 52 kolků, ale bylo to velké drama.
Poslední podzimní utkání:       TJ Sokol Chotoviny – KK Kolín
Bylo sehráno po uzávěrce tohoto čísla Listů Chotovinska.
Jarní domácí utkání 2025:
1. 2.   sobota 17:00    Chotoviny – SKK Jičín

Vážení přátelé kuželek, to by bylo pro podzimní část krajského pře-
boru vše. Asi nikdo nepamatuje projít celou polovinu soutěže bez
jakéhokoli zisku bodů, skončit na nule a tím i poslední v tabulce. 
Můžeme již jen doufat, že se vše v dobré obrátí, na jaře přijdou
zápasy s dobrým koncem a ziskem bodů. Družstvo má soupisku
na důstojnější roli v soutěži, budeme se těšit a držet palce.  

Družstvo B – Krajský přebor I.
TJ Sokol Chotoviny B – TJ Centropen Dačice D 2605 – 2700 - 2 : 6 
Martina Křemenová 431, Petr Křemen 459, L. Křemenová ml. 428, 

Miloš Filip 448, David Bartoň 438, Lenka Křemenová 405.  
Zápasy béčka v kraji jsou si stále více méně podobné. Nehraje-
me špatně, bohužel to nestačí. Situace se začíná komplikovat, 
jarní boje o setrvání v KP budou hodně vypjaté...
TJ Centropen Dačice E – TJ Sokol Chotoviny B 2909 – 2780 - 6 : 2 
Lenka Křemenová 406, Petr Křemen 470, Martina Křemenová 500, 

L. Křemenová ml. 404, David Bartoň 484, Miloš Filip 465.   
Opět Dačice, tentokrát ve městě cukru. Ani naše vynikající výko-
ny Petra, Martiny (pokořila bájnou pětistovku), Davida i Miloše, 
nepomohly k zisku. V Dačicích se prostě nevyhrává.
TJ Sokol Chotoviny B – KK Hilton Sez. Ústí B 2590 – 2627 - 3 : 5 

M. Křemenová 464, L. Křemenová 412, L. Křemenová ml. 428,  
Petr Křemen 411, Miloš Filip 410, David Bartoň 465.  

Hilton Sezimovo Ústí je v tabulce na konci stejně jako my. Hrálo 
se tedy o lepší postavení v pásmu sestupu. Slabší výkony nám
nedovolily myslet na body. Veseleji se odjíždělo Hiltonu, mají
o 37 více.
TJ Sokol Chotoviny B – TJ Loko Č. Velenice B 2591 – 2714 - 1 : 7 
Kateřina Křemenová 436, Petr Křemen 449, Martina Křemenová 378,

Lenka Křemenová ml. 446, David Bartoň 427, Miloš Filip 455. 
Velenice postoupily z KP II a vedou si u nás moc dobře. Přede-
hrávka v neděli dopoledne nevybočila ze starého scénáře, a i přes
výpomoc Kateřiny Křemenové, které děkujeme, na Lokomotivu 
nestačíme.
TJ Nová Ves u Č. B. – TJ Sokol Chotoviny B 2481 – 2453 - 6 : 2

Martina Křemenová 365, Petr Křemen 394, Miloš Filip 459,
Lenka Křemenová ml. 418,  David Bartoň 400, Lenka Křemenová 417. 
Nová Ves bojuje, podobně jako my, o udržení v soutěži. Hraje se 
o důležité body. Bohužel ani v posledním podzimním zápase se 
nám nepodařilo bodovat. Soupeř hrál celkem nic moc, dobrý vý-
sledek byl na dosah, ale na nás leží zřejmě deka neúspěchu. Tak 
jen Miloš zahrál velmi dobře, ostatní jen paběrkují a to je málo…  

Domácí utkání v lednu 2025:
  8. 1.   středa  17:00      Chotoviny D – TJ Sokol Chýnov B 
22. 1.   středa  17:00      Chotoviny D – TJ Spartak Soběslav B 
29. 1.   středa  17:00      Chotoviny D – KK Lokomotiva Tábor C

Družstvo D – Okresní přebor

  1. Sokol Chýnov B
  2. Lokomotiva Tábor C
  3. KK Hilton C

  1. TJ Loko Č. Velenice B
  2. TJ Centropen Dačice E
  3. TJ Nová Včelnice A
  4. TJ Centropen Dačice D
  5. Kuželky Borovany A
  6. TJ Kunžak A

  15
12
8

  18
14
12
12
12
12

  4. Lokomotiva Tábor D
  5. TJ Sokol Chotoviny D
  6. Spartak Soběslav B

  7. TJ Tatran Lomnice n./L.
  8. TJ Spartak Soběslav A
  9. TJ Nová Ves u Č. B. A
10. TJ Loko Č. Budějovice B
11. KK Hilton Sez. Ústí B
12. TJ Sokol Chotoviny

  7
6
6

  10
10
8
8
4
0

TABULKA

TABULKA



ONDŘEJ ČECHONDŘEJ ČECH
– kapitán týmu– kapitán týmu
mužů „A”mužů „A”
a opora,a opora,
na kterou sena kterou se
v příštím rocev příštím roce
můžememůžeme
spolehnout.spolehnout.

ONDŘEJ ČECH
– kapitán týmu
mužů „A”
a opora,
na kterou se
v příštím roce
můžeme
spolehnout.
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CHOTOVINSKÝ FOTBALCHOTOVINSKÝ FOTBALCHOTOVINSKÝ FOTBAL

  –  MUŽI A  –
tabulka po podzimní části

  1. TJ ZD Kovářov               32
  2. TJ Sokol Čížová             32
  3. FC ZVVZ Milevsko B       26
  4. TJ Planá nad Lužnicí      25
  5. TJ Sokol Chotoviny       20
  6. FC Chyšky                      19
  7. FK Meteor Tábor B         19
  8. SK Kavas Větrovy           17
  9. FK Protivín B                  17
10. SK SIKO Čimelice           16
11. TJ Sokol Myslkovice      13
12. TJ Hradiště                    11
13. SK Ratibořské Hory         4
14. SK Tučapy                        4

V listopadu už se na našem hřišti 
odehrála závěrečná podzimní utká-
ní a pro týmy to byla poslední šan-
ce nasbírat body do výsledkových
tabulek.
Starší žáci porazili naprosto pře-
svědčivou hrou a plným nasaze-
ním Měšice drtivě 10 : 0. V tomto 
povedeném zápase si hattrick vy-
střílel David Pouzar, na kterém je
každým zápasem vidět zlepšení,
a další gólové střely umístili P. Do-
ležal, Š. Pilař, Š. Plachý a dvěma 
góly přispěli M. Smetana a T. Jun. 
Krásná práce chlapci!
V zápase Chotoviny – Planá bohu-
žel utekl klukům bod jen o gól, zá-
pas skončil prohrou našich 4 : 5. 
Gólově se prosadil dvakrát T. Jun, 
po přesném zásahu přidali po gó-
le D. Pouzar a Š. Plachý.
V posledním zápase Chotoviny – 
Jistebnice bohužel za konečného 
stavu 2 : 2 došlo na penalty a ty 
naši kluci prohráli 3 : 4, výsledek 
zápasu byl tedy konečných 2 : 3.
Před jarem jsou starší žáci v ta-
bulce na 5. místě.

Dorost odehrál tři utkání. Doma 
se hráčům dařilo, nemohli si od-
pustit penaltový rozstřel, který na-
stal v zápase Chotovin s Blatnou, 

Listopad na fotbalovém hřišti
kdy se v řádném čase trefil mezi 
tyče dvakrát F. Vylít a zápas končil
skórem 2 : 2. Následně kluci skvě-
le proměnili penalty 5 : 4 a vyhráli 
3 : 2. Další klání v Mirovicích bylo
pro naše ve znamení smůly. Ani
jedna šance nebyla proměněna, a 
tak kluci odjížděli zklamaní a bez 
bodu. Konečné skóre 4 : 0. V po-
sledním zápase před zaslouženou
dokopnou kluci vytáhli všechny 
svoje trumfy a naskládali soupeři
z Vacova do brány nádherných
sedm gólů. Tak podzimní jízdu za-
končili parádně 7 : 0. Zářili všich-
ni a trefami se blýskl F. Vylít,
S. Kryštof, P. Cirkl, M. Šimek, V. Bě-
tík a dvakrát rozvlnil síť soupeře
T. Passler. Tomuto skvělému man-
čaftu můžeme pogratulovat k nád-
hernému 2. místu v podzimní ta-
bulce.
„Áčko” v listopadu uzavíralo pod-
zim třemi zápasy. V Plané se naši 
dostali po trefách T. Cetkovského, 
L. Koblasy a penaltě V. Bondareva 
alespoň k bodu po remíze 3 : 3.
V Chotovinách se jim hraje zjevně 
lépe, hosté z Tučap přijeli v dobré 
náladě, po zápase ovšem odjíždě-
li se sklopenou hlavou. Naši jim
naservírovali pěkných 5 : 0. Góly 

vstřelili Y. Pankovetskyi, V. Bětík,
M. Makovii a dvakrát se trefil
V. Bondarev. Poslední zápas na na-
šem hřišti se za mrazivého a větr-
ného počasí odehrál 23. 11. Hosté
z Meteoru přijeli vyhrát, ale to se 
jim nepodařilo. Naši uhájili remí-
zu 2 : 2 a v podzimní části jsou
v tabulce na 5. místě.
Všem hráčům, trenérům, funkcio-
nářům a fanouškům fotbalu přeji 
klidné, pohodové vánoční svátky
a do nového roku vám přeji hlavně
pevné zdraví, ať se každému daří 
jak v osobním, profesním i spor-
tovním životě. Moc se na vás těším
v příštím roce!

Václav Pražák ml.

Věra Marešová

Vydatná listopadová nálož florbalu pro chotovinské týmy
Listopad se větši-
nou nese v duchu

velké porce florbalových zápasů
v rámci Táborské florbalové ligy a 
jinak tomu nebylo ani letos. První 
listopadový víkend započali svou 
cestu soutěží i hráči Chotoviny Pre-
dators. Hned první zápas pro ně
znamenal křest ohněm proti ně-
kolikanásobným vítězům Mrníkům
Opařany. Kvalita soupeře byla vi-
dět na všech postech, což se od-
razilo i na zdrcujícím výsledku pro 
Predators – 0:13. Po tomto deba-
klu následovala Rychlá rota Tábor 
a nutno podotknout, že proti tomu-
to protivníkovi se ze strany mlad-
šího chotovinského celku jednalo 
o zlepšený výkon. Prohře 1:6 sice 
hráči nezabránili, ale rozhodně si 
vylepšili dojem po prvním nepo-
vedeném utkání.

O den později se na hrací palu-
bovce v Sezimově Ústí představili 
také Draci Chotoviny, kteří nejpr-
ve narazili na omlazené a posilně-
né Měkkýše Chabrovice. Tento zá-
pas se nesl v duchu urputné bitvy 
ve středním pásmu a hektickým 
bráněním chotovinských obránců

v čele s jistým brankářem Jaro-
slavem Málkem. Draci šli do vede-
ní po střele Ondřeje Mládka, ale
Chabrovice dokázaly vyrovnat. 
Vedení 2:1 přisvojil Drakům ka-
nonýr Václav Kotrlík. Především 
ve druhé polovině začalo urputné 
dobývání svatyně chotovinského 
hrdiny, ale Měkkýšům jako by ne-
bylo přáno. Skóre se tak již ne-
změnilo a Draci zapsali do tabulky 
první tři body za vítězství 2:1. Už 
je to dlouho, co Draci prožili šesti-
bodový turnaj a šanci k tomu do-
stali proti papírově lehčímu sou-
peři AVE MY!. V tomto utkání ne-
bylo od začátku pochyb, že cesta 
za dalšími třemi body nebude tak 
složitá, jak se možná na první po-
hled mohlo zdát. Skóre otevřel při
chuti hrající Václav Kotrlík, dru-
hou branku vsítila hrající legenda 
ligy Petr Havlík. Václav Kotrlík se 
především v prvním poločase utrhl
doslova ze řetězu a řádil jedním
gólem za druhým a hlavně jeho 
zásluhou se šlo do přestávky za 
stavu 6:0 s tím, že po gólu si při-
psal do statistik i Tomáš Tlustý. 
Druhé dějství se už prakticky do-

hrávalo. Soupeř dokázal vstřelit dva
góly, na které ale odpověděl svým 
pátým gólem v zápase Václav
Kotrlík a z přesilovky uzavřel gólo-
vý účet tohoto špílu Václav Pražák 
mladší – 8:2.

O týden později hráli Draci Cho-
toviny znovu. Proti stál silný a tech-
nicky dobře vybavený tým Sokol 
Sudoměřice, jehož cíl pro letošní 
sezónu je atakovat příčky nejvyš-
ší. Zápas se hrál ve zběsilém tem-
pu, Sudoměřice šly do vedení, ale 
ještě do poločasu dokázal odpo-
vědět fantastickou ránou nestár-
noucí Petr Havlík – 1:1. Po pauze 
florbalisté ambiciózních Sudomě-
řic znovu o gól odskočili. Draci
hráli fyzicky opravdu náročný duel,
snažili se srovnat ze všech sil, ale 
nakonec ani závěrečná hra bez 
brankáře nepřinesla kýžený efekt 
a museli se smířit s těsnou poráž-
kou 1:2. Nutno říct, že minimálně 
bod by si za předvedený výkon 
zasloužili. Následoval neoblíbený 
soupeř z Plané nad Lužnicí. Sil už 
nebylo mnoho, ale přesto choto-
vinští hráči drželi se soupeřem
dlouho krok a díky gólu Tomáše

Tlustého svítilo na
tabuli skóre 1:1. Pak
ale během tří minut
před koncem prvního dějství při-
šla gólová smršť Plané, která tře-
mi slepenými góly strhla vedení
na svou stranu. Po přestávce se
utkání spíše jen dohrávalo, Planá 
si hlídala útočné výpady a sama
ještě přidala jednu branku. Za Dra-
ky výsledek ještě korigoval Ondřej
Mládek na konečných 2:5. Škoda 
především zápasu se Sudoměři-
cemi, tam byly body hodně blízko. 

Listopadové počínání uzavírali 
chotovinští Predators. Přelom listo-
padu a prosince se jim vůbec nepo-
vedl. Proti Pacovským Blbounům
sice dokázali vstřelit tři branky, zá-
roveň jich ale osm obdrželi a mu-
seli se sklonit před svým soupe-
řem. To proti Sokolu Sudoměři-
cím to bylo ještě horší. Ukazatel 
skóre se zastavil na hrozivých 13:0.
Určitě tomu nepomohlo ani něko-
lik absencí klíčových opor Predá-
torů. Důležité je se z toho oklepat 
a soustředit na další mače. V pro-
sinci bude bitva o body do společ-
né tabulky pokračovat.



Mobil: 608 333 205, e-mail: moosmarek@seznam.cz

MILIČÍNMILIČÍNMILIČÍN
Uhelné skladyUhelné skladyUhelné sklady

INFO + OBJEDNÁVKY NA TEL.: 606 159 166, 603 928 390 

SUCHÉ, KATROVANÉ

 

ČERNÉ UHLÍ, OŘECH 1, OŘECH 2, KOSTKA, KOKS

BRIKETY, ŠTĚRKY, PÍSEK - betonářský, omítkový

GARANCE

NEJNIŽŠÍCH

CEN !

 BEZ MOURU
Doprava ZDARMA  Halové uskladnění

  

  PRODEJ A MONTÁŽ EKOLOGICKÝCH KOTLŮ

Rozvážíme každý den včetně sobot
Skládání dopravníkem až do sklepa 

 ! ! !

TopAgro Lachout, s.r.o.
PRODEJ BRAMBOR
odrůda Antonie

11 Kč/kg
cena 

objednávky
na tel. 733 747 948

výdej: Táborská č. p. 200,
Chotoviny 

středa a pátek
7:00 – 18:00 hodin

a Princess
balení 25 kg 
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České ZAHRADNÍ TRAKTORY,
výrobce Seco Jičín.

Více informací na tel.: 603 163 856,
381 284 209 prodejna, servis Vožická 255, Chotoviny
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Široká 159, 391 37 Chotoviny

Ing. Jiří Slepička

Beranova Lhota 10
391 37 Chotoviny

mobil: 606 744 745
e-mail: slepicka@zahradytabor.cz
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U Čápova dvora 2762, 390 05 Tábor

tel.: 733 747 944 • www.latop.cz

3D NÁVRHY3D NÁVRHY3D NÁVRHY KOUPELNYKOUPELNY
OBKLADYOBKLADY

DLAŽBYDLAŽBY

KOUPELNY
OBKLADY

DLAŽBY

POCTIVÁ VRATA s.r.o.
Sedlečko 51, 391 37 Chotoviny
e-mail: info@poctivavrata.cz
tel.: +420 775 278 735
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